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У ЖИЖИ

Бриселски портал „Поли-
тико“ посветио је текст 

председнику Србије Алек-
сандру Вучићу, уз оцену 
да је показао да је вешт у 
балансирању између Запа-
да и Русије и Кине, и да је 
зарадио репутацију особе 
која без напора игра за сва-
ку страну, у било којој ситу-
ацији.

„Када Вучић није зау-
зет балансирањем између 
Запада против Русије и 
Кине, он се фокусира на 

убеђивање гласача да је 
просечна особа, баш као и 
сви они. Почетком септем-
бра, провео је неколико 
дана са српским војници-
ма, правећи им палачинке 
или кувајући џем у Под-
рињу, где се планира нови 
рудник литијума. Прошле 
године у кампањи напра-
вио је шоу са сендвичем 
од мајонеза и паризера у 
половини хлеба. Његова 
способност да буде све 
за сваког човека му вео-

ма лепо служи на геопо-
литичкој сцени“, указује 
„Политико“ и објашњава 
да га Кинези, Американци, 
Руси и ЕУ Србију виде као 
кључну фигуру на глобал-
ној шаховској табли, а да 
је председник Вучић ус-
пео да их убеди да је или 
на њиховој страни или на 
ивици да се договоре.

Британска медијска гру-
па „ТЛДР њуз“ је на свом 
Јутјуб каналу читаву еми-
сију посветила великом 

економском успеху Ср-
бије. У епизоди „Зашто 
економија Србије тако до-
бро напредује?“ каже се да 
Србија предњачи по стопи 
БДП-а, далеко испред зе-
маља које важе за доста 
богатије и развијеније, а 
веома важна чињеница је 
и недавно добијање кре-
дитног рејтинга, те да је 
од почетка сукоба између 
Русије и Украјине успела 
да се избори са свим кри-
зама.

елегација На-
родне банке 
Србије и Ми-
н и с т а р с т в а 

финансија присуство-
вала је у Вашингтону 
Годишњој скупштини 
Одбора гувернера 
Међународног моне-
тарног фонда и Група-

ције Светске банке.
Делегацију су чинили 

гувернер НБС Јорго-
ванка Табаковић и ми-
нистар финансија Сини-
ша Мали, а кључне теме 
разговора односиле су 
се на актуелна глобал-
на економска кретања 
и изгледе у условима 

изражених геополи-
тичких тензија, као и на 
одговарајуће мере еко-
номске политике.

Делегација Ср-
бије учествовала је 
и на заједничком са-
станку конституенце 
Швајцарске, којој при-
пада Србија, као и на 

Мисија Међународ-
ног монетарног 

фонда започела је 3. 
октобра посету Србији, 
чији је циљ четврта и 
последња ревизија ак-
туелног стенд-бај аран-

жмана који Србија има 
са том међународном 
финансијском инсти-
туцијом. У децембру 
2022. ММФ је одобрио 
зајам Србији у оквиру 
стенд-бај аранжмана 
од 2,4 милијарде евра 
у укупном трајању од 
две године.

„Нови трогодишњи 
аранжман Србије са 
ММФ-ом обухватиће 

различите економске 
реформе и фискалне 
мере које имају за циљ 
стабилизацију еконо-
мије, смањење буџет-
ског дефицита, струк-
турне реформе и мере 

за побољшање јавних 
финансија“, изјавио 
је шеф мисије ММФ-а 
Донал Мекгетиген на 
састанку са премије-
ром Србије Милошем 
Вучевићем.

Рекао је и да је Ср-
бија успешно спрове-
ла планиране рефор-
ме и истакао важност 
даљег усмеравања на 
реформе у областима 

као што су фискална 
стабилност, инвести-
ције у инфраструк-
туру и побољшање 
пословног окружења. 
Председник Владе Ву-
чевић нагласио је да 

ће новим аранжманом, 
који ће се заснивати 
на наставку улагања у 
капиталне инвестиције 
и фискално одговорну 
политику, бити по-
тврђен договор о одр-
жавању буџетског де-
фицита од три одсто, 
те да је то важан корак 
у јачању сарадње Ср-
бије са ЕУ и међунаро-
дним партнерима.

дрУГи пиШУ... стрАни медији хВАле србију 
и ПредседникА ВучићА

економијА нА зАВидном ниВоу, 
сВи се ПитАју кАко нАм то усПеВА

четВртА реВизијА 
АрАнжмАнА сА ммФ-ом

делегАцијА србије нА годишњој 
скуПштини ммФ и сВетске бАнке

Агенција за оцену кре-
дитног рејтинга „С&П 

глобал рејтингс“ повећа-
ла је кредитни рејтинг 
Републике Србије на ин-
вестициони, на нивоу 
БББ- са стабилним изгле-
дима за његово даље по-
бољшање.

„Фантастична је вест да 
је Србија први пут добила 
инвестициони рејтинг, то је 
доказ одговорне економс-
ке политике коју већ 12 
година водимо председник 
Србије Александар Вучић, 
Влада Србије и Српска на-
предна странка, резултат 

нашег рада и гарант још 
бољих резултата у будућ-
ности“, изјавио је председ-
ник Владе Србије Милош 
Вучевић.

Истакао је да је кредитни 
рејтинг кључни показатељ 
за инвеститоре да је Србија 
сигурно место за улагање. 
Навео  је и да је то најја-
чи сигнал за нове директ-
не инвестиције, за нове 
фабрике или портфолио 
инвестиције, али и шанса за 
повољније услове финанси-
рања како државе, тако и 
домаћих предузећа и самих 
грађана.

инВестициони рејтинг докАз 
одгоВорне економске Политике

Д састанку затвореног типа са 
гувернерима и министрима 
финансија земаља у вези са 
регионалним економским 
изгледима за централну и 
источну Европу, а одржани 
су и бројни билатерални са-
станци са руководством и 
представницима ММФ-а и 
Светске банке. Јоргованка Табаковић и Синиша Мали

Мали, вучевић, Табаковић
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Председник Србије Алек-
сандар Вучић састао 
се са помоћником аме-

ричког државног секретара за 
европска и евроазијска питања 
Џејмсом О‘Брајаном и изврш-
ном директорком Европске 
службе за спољне послове за 
Европу Ангелином Ајхорст, и 
изразио дубоку забринутост 
због изазова са којима се срп-
ски народ свакодневно суоча-
ва у АП Косово и Метохија.

„Имао сам одличан саста-
нак са Џејмсом О’Брајаном и 
Ангелином Ајхорст, са фоку-
сом на политичке прилике у 
региону, актуелну ситуацију 
на Косову и Метохији и ја-

телеФонски рАзгоВор ПредседникА АлексАндрА 
ВучићА и ПредседникА ВлАдимирА ПутинА

русијА ће обезбедити 
доВољно гАсА зА србију 

По ПоВољним ценАмА

Поводом Дана осло-
бођења Београда у 
Другом светском рату, 

председник Србије Алексан-
дар Вучић водио је телефон-
ски разговор са председни-
ком Руске Федерације Вла-
димиром Путином.

„Управо сам завршио разго-
вор са председником Путином, 
готово две и по године нисмо 
разговарали. Имали смо добар, 
отворен, дуг и садржајан раз-
говор о ономе што је био повод 
- 80 година од ослобођења Бе-
ограда. Захвалио сам се пред-
седнику Путину на честиткама 
и указао на непоколебљив и 
слободарски дух српског на-
рода и на захвалност Србије и 
нашег рода“, рекао је председ-
ник Вучић и навео да су српске 
јединице, заједно са јединица-

ма Црвене армије, учествовале 
у ослобађању нашег главног 
града.

„Разменили смо мишљења 
о свим важним билатералним 
питањима и оним економ-
ским, и посебно сам се зах-
валио председнику  Путину 
на томе што је пре корекције 
Алексеја Милера (извршног 
директора „Гаспрома“) учи-
нио да Русија, и ове године, 
обезбеди довољне количине 
гаса за Републику Србију, на 
нивоу од шест милиона куб-
них метара плус два мили-
она, плус три милиона, ово 
је шема коју сте запамтили из 
прехтодних година која је за 
нас од изузетног значаја, по 
врло повољним ценама“, ре-
као је председник Вучић.

Када је реч о ономе што 

је из прошлости заостало да 
се преговара и да се испуни, 
обојица саговорника изрази-
ла су наду да ће бити реше-
но.

„Изразио сам наду, баш 
као пре две и по године, да 
Србија неће уводити санк-
ције Руској Федерацији, као 
што сам показао изузетну 
захвалност и за подршку Ру-
сије нашим напорима у УН 
по питању различитих ре-
золуција, а посебно сталну 
подршку територијалном ин-
тегритету Србије.  Верујем да 
ће ово допринети даљем раз-
воју српско-руских односа и 
да ћемо моћи, не само да се 
помажемо, већ и да развија-
мо поверење између наших 
народа и земаља“, нагласио 
је председник Вучић.

сАстАнАк сА Помоћником држАВног секретАрА сАд 
зА еВроПскА и еВроАзијскА ПитАњА

изрАзио сАм зАбринутост 
због ПоложАјА србА нА ким

чање сарадње у бројним облас-
тима. Разменили смо мишљења 
и о улози Србије на Западном 
Балкану и у Европи“, навео је 
председник Вучић и додао да је 
детаљно упознао саговорнике 
о ситуацији у АП КиМ.

„Нагласио сам потребу за 
већим ангажовањем САД по 
овом питању, будући да би 
снажнија подршка и активније 
учешће Сједињених Држава 
могли да допринесу стабил-
ности и безбедности у реги-
ону. Поновио сам опредеље-
ност Србије ка ЕУ интегра-
цијама и реформама које су 
неопходне за унапређење са-
радње са ЕУ, али сам и нагла-

сио да је целом региону по-
требна стабилна и предвидива 
будућност, уз јасне поруке 
Уније о проширењу“, поручио 
је Вучић.

Додао је и да је истакао ог-
роман напредак Србије у свим 
сферама економије, који је, 
добијањем инвестиционог реј-
тинга, потврђен и у највишим 
међународним круговима.

„Изразио сам спремност да 
заједно тражимо решења за одр-
живу и трајну стабилност и прос-
перитет Западног Балкана, као и 
наду да ће се динамика дијалога 
и регионалне сарадње наставити 
уз подршку САД и ЕУ“, закључио 
је председник Србије.

Председница Европ-
ске комисије Урсу-
ла фон дер Лајен 

боравила је у дводневној 
посети нашој земљи, а на 
аеродрому „Никола Те-
сла“ дочекао ју је председ-
ник Србије Александар Ву-
чић. Председник Вучић и 
Фон дер Лајен прво су по-
сетили ХТЕЦ групу и при-
суствовали представљању 
пројеката финансираних 
кроз ИПА пројекте и ЕБРД.

После церемоније свеча-
ног дочека испред Палате 
„Србија“, уследио је тет-а-
тет разговор, а затим и пле-
нарни разговори делегација 
Србије и Европске уније, 
након чега су се председник 
Србије и председница ЕК 
обратили медијима.

„Док сам председник Ре-
публике, нећемо мењати 
главне циљеве наше спољ-

не и унутрашње политике. 
То значи да је наш европски 
пут и наше залагање за ев-
ропску Србију од кључног 
значаја за наш напредак, 
да ће Србија посвећено да 
ради на том путу и да се 
надамо резултатима“, ис-
такао је председник Вучић 
након састанка и нагласио 
да се нада отварању Клас-
тера 3 до краја године.

Захвалио се председни-
ци ЕК за све грантове и за 
новац који је Србија добила 
од ЕУ и који ћемо добити 
у оквиру Агенде раста, те 
посебно замолио за подрш-
ку по питању образовања. 
Урсула фон дер Лајен ис-
такла је да је Србија једна 
од најнапреднијих земаља 
у процесу приступања ЕУ 
и да се у том духу ради на 
отварању Кластера 3.

„Партнерство Србије и ЕУ 
јача, желим да вам чести-
там што је Србија достигла 
инвестициони рејтинг. От-
варамо врата јединственог 
тржишта ЕУ за српске ком-
паније, а заузврат је потреб-
но да се остваре одређене 
реформе. На добром сте 
путу да следеће године 
постанете део јединствене 
зоне за плаћање у еврима. 
Радимо на великим пројек-
тима који се фокусирају 
на чисту енергију, заједно 
улажемо у чист транспорт, 
у току је неколико зани-
мљивих пројеката, као што 
је железнички коридор 10. 
Све то даје солидну основу 
да Србија постане део ЕУ“, 
рекла је Фон дер Лајен.

србијА нАстАВљА 
еВроПски Пут

Председник Србије Алек-
сандар Вучић угостио 

је премијера Пољске Донал-
да Туска и премијера Грчке 
Киријакоса Мицотакиса у 
Београду, а саговорници су 
му пренели, како је објас-
нио, веома значајне поруке 
по питању чланства Србије 
у ЕУ и могућег убрзања тог 
процеса.

„Пренели су ми значајне 
поруке по питању чланства 
у Европској унији и напретка 
Србије, и верујем да су, а ви 
знате колики сам скептик и 
више скептик него реалист, 

отворили неке нове видике и 
неку нову наду да је могуће 
да очекујемо у будућности, 
не бих да кажем убрзање, 
али неку врсту нешто друга-
чијег односа, уз све оно што 
је потребно да ми је уради-
мо“, рекао је председник Ву-
чић. 

На заједничкој конферен-
цији за новинаре у Палати 
Србија са председником 
Владе Пољске Доналдом 
Туском, председник Вучић 
се захвалио премијерима 
Туску и Мицотакису који су, 
како је рекао, најснажнији 

премијери који долазе из 
Европске народне партије, 
којој припада и СНС. Додао 
је да су претходне вечери 
разговарали више од чети-
ри и по сата, а да су разго-
вор наставили и следећег 
јутра, те да су ти разгово-
ри од изузетног значаја за 
нашу земљу.

„Разумео сам позицију 
Пољске, а пошто је пре-
мијер Туск крив што ја 
нисам у Казању на Са-
миту БРИКС-а, онда је и 
он желео да ме саслуша. 
Наравно, нећу да кријем, 

он би желео да види пуно 
усклађивање са европским 
декларацијама, односно у 
погледу санкција против 
Руске Федерације. Трудио 
сам се објасним позицију 
Србије, да укажем на то ко-
лику смо подршку у хума-
нитарном и финансијском 
смислу пружили Украјини 
и како говоримо о пошто-
вању Повеље УН“, истакао 
је председник Вучић.

Председник Владе Пољс-
ке Доналд Туск изјавио је да 
Пољска поздравља економ-
ски успех Србије и оценио 

Премијери туск и мицотАкис Пренели знАчАјне Поруке о члАнстВу у еу

ПредСедник алекСандар вучић Приредио Је вечеру у чаСТ 
ПредСедника влада ПољСке и грчке доналда ТуСка 

и кирЈакоСа МицоТакиСа

да је економски јака Србија 
добит за Европску унију, као 
и да је под великим утиском 
због тога колико се Србија 
и Београд брзо развијају, на 
чему је честитао председни-
ку Вучићу.

„Сваки пут кад долазим у 
Београд, ширим очи од оду-
шевљења колико се Србија 
и Београд брзо развијају. 
И нема тих речи, нема тих 
чланака у новинама, ни про-
пагандних слогана који могу 
да замене оно што се види 
рођеним очима“, рекао је 
премијер Туск.

вучић ПуТин

урСула фон дер лаЈен и алекСандар вучић

ангелина аЈхорСТ, алекСандар вучић, ЏеЈМС о браЈан
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Његово Величанство 
краљ Мсвати Трећи 
од Краљевине Есва-

тини боравио је у званичној 
посети Србији, током које се 
сусрео са српским званични-
цима, на челу са председником 
Србије Александром Вучићем , 
са којим је разговарао о број-
ним темама, од пољопривре-
де, науке, софтверске индус-
трије, до сарадње у војно-
техничкој индустрији.

„Посета краља Мсватија 
Трећег симбол је јачања 
пријатељских односа из-
међу Србије и Есватинија. 
Очекујем да ће потписивање 
билатералних докумената о 
сарадњи у областима трго-
вине и инвестиција, образо-
вања, туризма, телекомуни-
кација, вештачке интелиген-
ције донети нове пројекте 
и иницијативе. Есватини је 
земља слободарског народа, 
која је у нелаким тренуци-
ма подржавала Повељу УН 
и Србију када је мали број 
земаља желео да стане у 
заштиту међународног јав-
но-правног поретка. Моја 
захвалност краљу Мсватију 
Трећем је безгранична, јер 

се пријатељи познају у не-
вољи и знаћемо да узврати-
мо пријатељство овој дивној 
афричкој земљи и њеном на-
роду. Несумњиво је да ћемо 
на међународном плану, 
кроз различите институције 
и организације, увек да се 
консултујемо и да доносимо 
одлуке у интересу обе земље 
“, истакао је председник Ву-
чић у обраћању медијима.

Његово Величанство краљ 
Мсвати Трећи поручио је да 
Србија и Есватини заједно 
могу да изграде будућност и 
позвао да се посветимо спро-
вођењу споразума који ће 
осигурати дубљу сарадњу.

„Ово је савршен тренутак 
за српске компаније да ис-
траже све могућности и по-
бољшају сарадњу у бројним 
индустријама“, рекао је краљ 

Мсвати Трећи, додајући да 
је делегација Есватинија ох-
рабрена изузетним достиг-
нућима Србије у дигиталној 
трансформацији и задивље-
на изузетним напретком и 
растом инфраструктуре.

„То показује да је земља 
под снажним лидерством и 
да стреми већим висинама. 
Подстакнути смо узајамном 
амбицијом и новим путевима 
за сарадњу који ће бити на 
добробит обема нашим на-
цијама. Захвални смо на чвр-
стим темељима наших одно-
са и потписивању оквирног 
споразума о успостављању 
заједничких билатералних 
комисија за сарадњу“, навео 
је краљ Мсвати Трећи.

Председник Вучић и краљ 
Мсвати Трећи обратили су се 
учесницима округлог стола 
„Србија и Есватини - Инова-
ција као покретач раста“, а 
током званичне посете де-
легације из Есватинија раз-
мењени су меморандуми о 
сарадњи у областима интер-
нет комуникације, вештачке 
интелигенције, пољопри-
вреде, иновација и дигитал-
не трансформације, преду-
зетништва и стартапова, као 
и унапређења трговине, ин-
вестиција и туризма.

зВАничнА ПосетА крАљА мсВАтијА трећег нАшој држАВи

јАчАње ПријАтељских односА 
србије и есВАтинијА

беогрАд

зВАничнА ПосетА ПредседникА реПублике турске

злАтно добА у односимА 
србије и турске

Председник  Србије 
Александар Вучић 
угостио је председ-

никa Турске Реџепа Тајипа 
Ердогана, који je боравиo 
у званичној посети нашој 
земљи, и са њим разгова-
рао о унапређењу сарадње, 
ситуацији на Балкану и 
важним геополитичким те-
мама, али и проблемима са 
којима се суочавају поједи-
начно и заједно и Србија и 
Турска.

Председник Вучић нагла-
сио је да је посета једног од 
најутицајнијих државника 
савременог света, какав је 
председник Ердоган, за Ср-
бију увек велика част, а по-
себно у времену у којем је 
глобална сцена обележена 
изазовима.

„На политичком плану, 
ова посета даје замах ја-
чању односа између наше 
две земље, чиме доприноси 
стабилности на Западном 
Балкану, региону који је 
неретко кроз историју би-
вао оптерећен сукобима и 
напетостима, жељан мира 
и истинског просперитета. 
Турска и Србија имају дугу 
историју сарадње, а упра- во овакви сусрети пружају 

прилику за продубљивање 
тих веза, посебно у области 
безбедности и економије. 
Турска је један од најваж-
нијих инвеститора у Србији, 
а разговараћемо и о новим 
пројектима и улагањима, ин-
фраструктури, енергетици и 
трговинској размени”, навео 
је председник Вучић.

Према његовим речима, 
трговинска размена између 
Србије и Турске је уседмо-
стручена у односу на пе-
риод од пре само неколико 
година, а нека места у Ср-
бији опстају захваљујући 
управо турским инвестито-
рима.

„Захвалан сам председ-
нику Ердогану што је умео 
да саслуша наше ставове и 
уверен сам да ћемо прија-
тељске односе наставити 
да градимо и даље, и на-
дам се да ће ускоро поново 

посетити Србију”, истакао 
је председник Вучић у об-
раћању медијима након 
четврте седнице Високог 
савета за сарадњу између 
Србије и Турске и потписи-
вања билатералних спора-
зума.

Председник Реџеп Тајип Ер-
доган рекао је да постоји ве-
лики простор за унапређење 
билатералних односа.

„Наш однос са Србијом 
је такав да могу да кажем 
да је то златно доба између 
две земље“, навео је тур-
ски председник, додајући 
да су две земље у позицији 
да заједно иду напред и да 
раде на очувању мира, те да 
је потребно да се развије са-
радња и у домену наменске 
индустрије.

Пренео је новинарима и 
да су разговарали и о мо-
гућностима које турска ин-
дустрија има у домену од-

бране, посебно производње 
дронова, који би могли да 
буду основа сарадње на-
менских индустрија, те да 
постоји могућност да две 
земље нешто и заједно 
развијају. Такође, пред-
седник Турске нагласио је 
улогу председника Вучића 
у унапређењу услова за ин-
вестиције.

„У последње две године 
наша трговинска размена 
достигла је две милијарде 
долара. Инвестиције које 
имамо у Србији премашују 
400 милиона долара, а запо-
шљавамо око 96.000 људи“, 
рекао је председник Ердо-
ган.

Двојица државника при-
суствовала су Пословном 
форуму Србија-Турска, а 
током посете потписано 
је 11 споразума и мемо-
рандума о међусобној са-
радњи.

У словачком граду Комарну 
одржан је трилатерални 

састанак премијера Словач-
ке Роберта Фица, премијера 
Мађарске Виктора Орбана 
и председника Србије Алек-
сандра Вучића, а том прили-
ком председник Вучић пору-
чио је да ће Србија наставити 
сарађује на сузбијању иле-
галних миграција.

„Постигли смо резул-
тате радећи заједнички, 
није било једноставно, али 
у овој години је 80 од-
сто мање миграната него 
прошле године. Наста-
вићемо да радимо заједно 

и верујем да ће резултати 
бити добри. У прихватним 
центрима Србије у овом 
тренутку има свега 477 
миграната. Наставићемо 
да радимо свој посао у ин-
тересу и Европе и наших 
пријатеља, наше браће у 
Мађарској и Словачкој“, 
нагласио је председник Ву-
чић на заједничкој конфе-
ренцији за медије.

Навео је, такође, да се 
на састанку разговара-
ло о многим темама и да 
је пренео поруке грађа-
на наше земље да смо 
захвални на подршци на 
европском путу нашим 
мађарским и словачким 

Фицо: целА еу требАло би дА буде зАхВАлнА Вучићу
комАрно пријатељима.

„Србија је спроводила 
антимере које су у вели-
кој мери омогућиле ЕУ да 
савлада миграционе токо-
ве. То што је Србија пре-
дузимала били су кораци 
који су штитили Словач-
ку, Мађарску и Европску 
унију.  Цела ЕУ требало би 
да буде захвална теби за 
ентузијазам и за енергију 
коју си посветио илегал-
ној миграцији“, поручио је 
премијер Словачке Роберт 
Фицо српском председни-
ку Александру Вучићу, и 
изразио подршку амбицији 
Србије да што пре постане 
чланица  ЕУ.

краљ еСваТиниЈа МСваТи Трећи 
и ПредСедник СрбиЈе алекСандар вучић

ПредСедник ТурСке реЏеП ТаЈиП ердоган Са СуПругоМ 
еМиноМ и ПредСедник СрбиЈе алекСандар вучић Са 

СуПругоМ ТаМароМ

вучић, фицо, орбан
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У оквиру Хамбуршке 
конференцији о одр-
живости у СР Немач-

кој, председник Србије Алек-
сандар Вучић учествовао 
је на панелу Преговори о 
новој алијанси - одговоран 
и кружни ланац снабдевања 
батеријама, а током боравка 
у Хамбургу, састао се и са 
канцеларом Немачке Ола-
фом Шолцом и другим зва-
ничницима.

„Одрживост  је изазов 
са којим се суочавамо сви 
заједно и време је да преуз-
мемо одговорност и убрзано 
почнемо да радимо на ре-
шењима. Ова конференција 
окупља утицајне лидере, 
стручњаке и активисте из 
различитих области, како 
бисмо разменили искуства 
и истражили могућности за 
унапређење политика које ће 
заштитити животну среди-
ну и обезбедити економски 
раст“, навео је председник 
Вучић.

Током конференције, 
председник Србије састао 
се са канцеларом Немачке 
Олафом Шолцом, са којим је 
разговарао о европском путу 
наше земље, ситуацији на 
Косову и Метохији и бројним 
светским темама.

„Истакли смо важност 
наше сарадње, јер без њихо-
вих компанија тешко да бис-
мо стигли до оваквог инвес-
тиционог рејтинга, на којем 
су нам немачки домаћини и 
канцелар Шолц честитали. 
Тема је била и оно у чему 
смо постали део глобалне 
алијансе за минералне си-
ровине, која укључује све 
већи број земаља. Немачка је 
економски доминантна сила 
ЕУ и мотор њеног развоја, 
а за Србију је економски, 

трговински и сваки други 
партнер број један. Немач-
ка размишља више година 
унапред, а на нама је да не 
каснимо“, истакао је пред-
седник Вучић.

Током другог дана боравка 
у Хамбургу, председник Ср-
бије учествовао је на панелу 
Преговори о новој алијанси 
- одговоран и кружни ла-
нац снабдевања батеријама 
и истакао да је важно да се 
разговара о економским пи-
тањима која ће нам помоћи 
да се боримо против сиро-
маштва.

„То ће направити и боље 
окружење за политичке 
разговоре и највероватније 
ће нам помоћи да избегне-
мо будуће ратове“, нагла-
сио је председник Вучић, и 
додао:

 „Овде није реч само о ру-
дарству, него и о заједничкој 
будућности, јер морамо да 
производимо све што нам је 
за ту будућност потребно. То 
је важно за Немачку, за свет, 
али и за све нас. Сви ћемо се 

суочавати са недостатком 
електричне енергије и за то 
морамо да се припремимо. 

Србија је увек била поуздан 
партнер, а то очекујемо и од 
других“.

С а р а д Њ а  У  о Б л а С т и  е н е р Г е т и к е

конФеренцијА о одржиВости

у будућности ћемо се 
суочити сА недостАтком 

електричне енергије
хАмбург

сПорАзум о стрАтешкој сАрАдњи у облАсти енергетике србије и сАд

шАнсА зА србију којА се 
не укАзује често

Подсекретар САД за 
економски раст, енер-
гетику и животну сре-

дину Хозе Фернандез био је 
гост Београда, а угостио га је 
председник Србије Алексан-
дар Вучић, са којим је раз-
говарао о бројним важним 
пројектима и о даљем 
техничко-технолошком на-
претку Србије.

„Посета господина Фер-
нандеза је за нас част, 
привилегија и прилика да 
разговарамо о једном од 
најважнијих аспеката наших 
односа са САД. Тема је била 
и коришћење минералних 
сировина и литијума, а ис-
такао сам да ћемо коначну 
одлуку донети када сагле-
дамо све студије, као и да 
верујемо да, и уз америчку 
помоћ и подршку, може-
мо да обезбедимо највишу 
заштиту животне средине и 
потпуну заштиту људи, као 
и да постојање минералних 

сировина видимо као вели-
ку прилику за успон и раз-
вој наше земље“, истакао је 
председник Вучић, и додао 
да економска и трговинска 
размена са САД, без обзира 
на велику удаљеност између 
земаља, значајно напредује.

„Она је вишеструко увећа-

на у односу на период пре 
само неколико година и оче-
кујемо да ове године буде 
највећа у историји“, навео је 
председник Србије.

Подсекретар САД Хозе 
Фернандез рекао је да је 
САД драго да сарађују са Ср-
бијом, која је кључни партнер 

у многим важним питањима 
у региону, пре свега, када је 
реч о енергетици, критичним 
минералним сировинама и 
регионалној економској ин-
теграцији. Додао је да ула-
гање у критичне минералне 
сировине мора да донесе до-
бробит заједници, уз пошто-
вање животне средине.

„Када пројекат буде 
покренут, омогућиће да се 
праве батерије за више од 
милион електричних возила 
годишње и додаће до три од-
сто БДП годишње. То ће по-
моћи свету, јер покушавамо 
да се бавимо егзистенцијал-
ним питањем нашег времена 
- климатским променама“, 
истакао је Фернандез, нагла-
сивши да је то шанса за Ср-
бију која се не указује често. 
Током боравка у Београду, 
подсекретар Фернандез пот-
писао је са министром спољ-
них послова Србије Марком 
Ђурићем билатерални спо-
разум о стратешкој сарадњи 
у области енергетике.

беогрАд

угоВор о солАрним електрАнАмА

уштедећемо 120 милионА еВрА годишње
„Ово је начин да гаран-

тујемо нашу будућност и 
будућност за нашу децу. 
Ово ће бити велика ствар за 
све наше компаније које из-
возе у Европу и САД, јер ће 
плаћати много мање таксе са 
сертификатом да су њихови 
производи произведени зе-
леном енергијом. Такође, др-
жава планира да откупи део 
ветропаркова у приватним 
рукама“, поручио је председ-
ник.

У име Владе Србије уговор 
је потписала министарка ру-
дарства и енергетике Дубра-
вка Ђедовић Хандановић, а 
јавности су се, затим, обра-
тили представници обе ком-
паније и амбасадори Јужне 
Кореје и САД.

беогрАдПредседник Србије Алек-
сандар Вучић састао се 
са представницима кон-

зорцијума компанија  „Hyundai 
Engineering“ i „UGT Renewables“ 
у згради Председништва на 
Андрићевом венцу, а након 
састанка потписан је уговор 
за изградњу без управљања и 
одржавања самобалансираних 
соларних електрана великог 
капацитета  (са батеријским 
системима за складиштење 
електричне енергије).

„Ово је део најважнијег 
посла који морамо да завр-
шимо пре 2027. године, а 
тиче се енергетске сигурно-
сти и безбедности. Желим да 
људи знају да годишње пот-
рошимо 34 теравата струје, 
од тога изгубимо четири 

на старим инсталацијама. 
Није сваки дан сунчан, али 
процена је да ћемо моћи да 
произведемо струје оноли-
ко колико годишње увеземо 
- 1,6 или 1,8 теравата. То је 
невероватно важно за наш 
систем. Први пут улажемо у 
обновљиву енергију која ос-
таје нама, ово је струја која 
припада нашој земљи“, пору-
чио је председник Вучић.

Према његовим речима, 
ова струја припада нашој 
земљи и народу, те да ћемо 
уштедети 120 милиона евра 
годишње. Објаснио је да ће 
струја у будућности бити 
све скупља због пуњача за 
електричне аутомобиле и 
због вештачке интелиген-
ције.

неМачки канцелар олаф шолц и СрПСки ПредСедник алекСандар вучић

фернандез и вучић



ВЕСТИ
СНС ИНФОРМАТОР 133/2024  |  1110  |  СНС ИНФОРМАТОР 133/2024

Самиту Украјина - 
Југоисточна Евро-
па, одржаном ове 

године у Дубровнику, 
присуствовао је и пред-
седник Србије Алек-
сандар Вучић.  Учесни-
ци Самита усвојили су 
заједничку декларацију 
о чијем се тексту диску-
товало, а у којој се даје 
даља подршка Украјини 
и њеној независности, 
територијалном интегри-
тету и суверенитету. У 
документу се понавља 
одлучност потписница да 
интензивирају заједнич-
ке напоре да би се оси-
гурао даљи напредак и 
дала подршка партнери-
ма из Југоисточне Евро-
пе, Украјине, Молдавије 
и Грузије на путу ка ЕУ.

Председник Вучић по-
ручио је са самита да је не-
опходно постићи мир и да 
не постоји компромис који 
је лош, те да је ово била 
прилика да се разговара о 
битним темама у опуште-
нијој атмосфери.

„Указао сам на неопход-
ност поштовања Повеље 
Уједињених нација и на 
држање до тог принципа, 
не када некоме одговара 
да тај принцип поштује, 
а када му не одговара да 
се брже-боље удаљи од 
тог принципа. Случај Ср-
бије је најбољи пример за 
то, где и даље имамо на 
својој страни и Повељу 
УН и Резолуцију 1244, а 
многи не желе тога да се 
држе“, указао је председ-
ник Вучић, и додао да је 

важно постићи мир, те да 
је важно то што се разго-
варало о европском путу 
свих наших земаља.

Самит у Дубрвнику 
био је трећи самит у том 
формату. Први је одржан 
у августу 2022. године у 
Атини, а други у фебру-
ару 2024. године у Тира-
ни. Суорганизатор сами-
та, заједно с хрватским 
премијером Андрејем 
Пленковићем, био је ук-
рајински председник Во-
лодимир Зеленски.

Председник Србије Алексан-
дар Вучић боравио је у Цр-
ној Гори, где је учествовао 

на самиту Процеса Брдо-Бриони у 
Тивту. Домаћин самита био је цр-
ногорски председник Јаков Мила-
товић, а пленарна седница одржа-

на је у згради Збирке поморског 
наслеђа Порто Монтенегра.

„За нас је сарадња у региону 
битна, важно је да разговарамо и 
када смо сагласни по одређеним 
питањима и када нисмо. Уверен 
сам да ћемо Процес Брдо-Бри-
они наставити онако како се и до 
сада одвијао. Велико хвала нашим 
домаћинима у Црној Гори на гос-
топримству, а верујем да ћемо у 
будућности имати прилике да то 

Eвропска oр-
ганизација за 
нуклеарна ис-

траживања ЦЕРН 
обележила је 70 
година постојања, 
а свечаности у Же-
неви присуствовао 
је и председник 
Србије Александар 
Вучић, који је, том 
приликом, имаo je 
бројне сусрете са 
светским званич-
ницима, представ-
ницима међународ-
них организација и 
члановима српске 
заједнице који раде 
у овој организа-
цији.

Председник Ву-
чић указао је на 
важност ЦЕРН-а, 
истакавши да је то 
једна од најбољих 

институција у Ев-
ропи и да је поно-
сан на чињеницу да 
је Србија једна од 
24 чланице, као и 
да ћемо додатним 
улагањем у српс-
ке научнике, који 
раде у тој органи-
зацији, допринети 
даљем развоју наше 
земље.

„Губимо читав фа-
култет рударства и 
геологије, и видим, 
а не говорим само у 
име моје земље, већ 
и у име целе Европе, 
да опада број тих 
научника, док код 
Кинеза тај број рас-
те. Немамо то што 
они имају и понаша-
мо се помало разма-
жено, као да је све 
добро и у реду и да 
ће све бити боље“, 
истакао је председ-

ник Вучић.
Председник Ср-

бије обишао је ве-
лики хадронски 
сударач, огромни 
акцелератор чес-
тица, који се на-
лази на дубини од 
87 метара испод 
земље у месту Сеси, 
близу француско-
швајцарске границе.  
Такође, разговарао 
је са 20 научника из 
Србије који раде у 
ЦЕРН-у и истакао да 
је бескрајно поно-
сан на то што наши 
тимови стручња-
ка дају допринос 
раду ове институ-
ције. Изразио је и 
уверење да ће баш 
неко од младих на-
учника из Србије у 
будућности отићи 
по своју Нобелову 
награду.

дуброВник

женеВА

ПоВеље ун морАју 
уВек дА се Поштују

сАмит ПроцесА брдо-бриони

ВАжно је дА рАзгоВАрАмо 
и кАд нисмо сАглАсни

70 годинА ПостојАњА церн-а

ПоносАн сАм што 
оВде рАде и нАши 

стручњАци

сАмит укрАјинА - југоисточнА еВроПА

гостопримство уз-
вратимо“, рекао је 
председник Вучић.

Такође, приликом 
обраћања медијима, 
истакао је да је раз-
говарао са председ-

ником Јаковом Ми-
латовићем.

„Као домаћин, за-
молио је да му вра-
тим услугу за време 
када је боравио у 
Београду и зато ћу 
оставити у прошло-
сти неке ствари. Ср-
бија је једина тема 
и њен „вожд“ сам ја, 
сваким даном годи-

нама... То говори о 
недостатку сопстве-
них тема, о томе како 
неки мисле да је то 
увек довољан разлог 
напасти мене или Ср-
бију. Шта је то Србија 

учинила Црној Гори, 
је л‘ гласала негде 
да им се узме 14 од-
сто територије? Је л‘ 
Србија поштује нор-
ме, је л‘ Црна Гора 
поштује? Па, што не 
поштују Резолуцију 
1244?“, поручио је 
председник Вучић 
одговарајући на но-
винарска питања.

тиВАт

Свечани ручак Са учеСнициМа 
СаМиТа ПроцеС брдо-бриони

зеленСки, вучић, Пленковић
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- да ли је некао могао, пре 
деценију или више, да каже да ће у 
српским и мађарским срединама на 
једнак начин, што се тиче бројева, 
побеђивати Александар Вучић? 
У Кањижи живи пет одсто Срба 
и 95 одсто Мађара, у Сенти су 
Срби, такође, представљени као 
једноцифрена бројка у односу на 
мађарску националну заједницу, 
у Бачком Петровцу и Ковачици 
Словаци су већина... Поносни смо 
на резултате у тим срединама и на 
подршку коју ужива председник 
Вучић

»

Уз већински српски на-
род, на северу Србије 
живи још 25 национал-

них заједница, а у званичној 
употреби је шест језика. Пар-
ламент АП Војводине, после 
парламента ЕУ, има највише 
језика у употреби, тамо сва-
ки припадник националне 
заједнице може да затражи 
материјал на свом језику и да 
се обраћа на матерњем јези-
ку, што се одмах преводи на 
других пет језика“, каже на 
почетку разговора за „СНС 
Информатор“ Дамир Зобени-
ца, потпредседник Скупшти-
не АПВ, члан Председништва 
СНС и потпредседник ИО 
СНС, по образовању соци-
олог, али и, како сам каже, 
велики љубитељ бројки и 
статистике.

Објашњава, затим, да међу 
члановима Српске напред-
не странке у Војводини има 
људи који су аутохтони Ба-
чвани, Сремци и Банаћани, 
преко оних који су колонизо-
вани после Другог светског 
рата и оних који су дошли де-
ведесетих, све до припадника 
других националних заједни-
ца, попут Мађара, Словака, 

Русина и свих осталих, те 
посебно наглашава да је по-
носан на то како сви заједно 
складно функционишу.

на питање колико се на 
северу србије данас дру-
гачије живи него 2016. 
године, у време власти 
бојана Пајтића и демо-
кратске странке, одгова-
ра да и за то постоји ја-
сан и мерљив показатељ. 
у цифрама, наравно.
- Буџет Војводине је 2016. 

године био дупло мањи него 
што је буџет Војводине 2024. 
године, што довољно говори 
колико је СНС подигла фи-
нансије у северној покрајини. 
О инфраструктурним пројек-
тима мислим да сви знају, у 
овом моменту гради се Фруш-
когорски коридор и најдужи 
тунел у Србији, који ће споји-
ти ауто-путеве Е70 и Е75, за-
тим имамо тзв. Осмех Војво-
дине, саобраћајницу која ће 
спојити Мађарску и Румунију, 
односно Сомбор и Кикинду. 
Ту је и почетак радова на ау-
то-путу Београд-Зрењанин-
Нови Сад, као и највећа ин-
вестиција у историји Србије, 

фабрика гума „Линглонг“ у 
Зрењанину, која ће запослити 
огроман број радника. Заиста 
је неупоредиво оно што смо 
затекли 2016. године са оним 
што је урађено за само два 
мандата у АП Војводини, на-
равно уз неизмерну подршку 
Републике Србије и председ-
ника Србије.

шта кажу грађани, ко-
лико су задовољни оним 
што је урађено?
-. И о томе волим да при-

чам кроз бројеве, а бројеви 
су такви да Српска напред-
на странка има трећи пут 
заредом већину у Скупшти-
ни Војводине и то такву да 
може самостално да формира 
власт. Грађани тако мере наш 
учинак и дају нам више од по-
ловине мандата у Скупштини 
АПВ. Војводина је свега двот-
рећински насељена српском 
заједницом, имамо 30 одсто 
националних мањина, што 
довољно увећава наш резул-
тат који је на нивоу или изнад 
просека Србије. Мислим да 
смо ми, српски напредњаци 
из Војводине, доказали како 
се бори за странку, а да су 

грађани показали шта мисле 
о нашем раду.

колика је подршка по-
литици председника ср-
бије Александра Вучића?
- Да ли је неко могао, пре 

деценију или више, да каже 
да ће у српским и мађар-
ским срединама на једнак 
начин, што се тиче бројева, 
побеђивати Александар Ву-
чић? Имамо места у којима 
људи не говоре српски је-
зик, имамо Кањижу у којој 
живи пет одсто Срба и 95 
одсто Мађара и Сенту где су 
Срби, такође, представље-
ни као једноцифрена бројка 
у односу на мађарску на-
ционалну заједницу, имамо 
Бачки Петровац и Ковачицу 
где су Словаци већина... А 
погледајте резултате у тим 
срединама и видећете какву 
подршку ужива Александар 
Вучић. Таква доминација у 
апсолутно мањинским сре-
динама, поред доминације у 
српским срединама, највише 
нам служи на понос.

колико су унапређени 
односи између срба и 

мађара, као и између 
снс и сВм, захваљујући 
сарадњи и личном прија-
тељству председника 
Александра Вучића и 
премијера Виктора ор-
бана?
- Наш председник и пред-

седник Владе Мађарске 
Виктор Орбан су тај однос 
подигли на највиши могући 
ниво, реч је о обостраном по-
верењу и сарадњи између две 
државе, баш као што имамо 
и одличну сарадњу са Са-
везом војвођанских Мађара у 
Скупштини и у Покрајинској 
влади. Односи никада нису 
били бољи, од Сремских Кар-
ловаца 1848, преко Новосад-
ске рације и свега трагичног 
што се дешавало у Другом 
светском рату, Срби и Мађа-

ри никада нису имали ни при-
ближно односе какве имају 
данас. СВМ је главни саве-
зник СНС у Војводини. Непи-
сано правило је то да стран-
ка која представља највећу 
националну заједницу даје 
председника Скупштине АПВ, 
без обзира на математику и 
број освојених мандата.

каква је сарадња са сло-
вацима, који су следећа 

по бројности национална 
заједница у Војводини?
- Стицајем околности, сви 

виђенији представници сло-
вачке националне заједнице 
који се баве политиком јесу 
чланови Српске напредне 
странке. Тако су, на пример, 
председници општина Бачки 
Петровац и Ковачица Словаци 
и истовремено чланови СНС.

каква је ситуација са 
опозицијом у скупштини 
АПВ?
- Уједињена коалиција 

странака око Драгана Ђи-
ласа освојила је резултат 
који је више него слабији у 
односу на Српску напредну 
странку, а у међувремену су 
се поцепали на четири-пет 
посланичких група. Шта да 

причамо о опозицији када 
имамо једног Бору Нова-
ковића, као представника 
опозиције?! Имамо те поли-
тички истрошене људе, који 
су опљачкали северну српску 
покрајину и уништили је на 
сваки могући начин, и то не 
само материјално, већ и мо-
рално и у смислу аутошови-
низма који је овде био доми-
нантан до доласка СНС. Реч 
је коалицији састављеној од 

припадника бившег Пајтиће-
вог режима и неких нових 
људи који ништа не знају, 
који показују до сад невиђен 
аматеризам и политичку не-
писменост. То су људи који 
не знају да поднесу основне 
захтеве на формалан начин, 
а таква политичка непис-
меност заиста никада није 
виђена у Скупштини АПВ.

има ли агресије током 
скупштинских седница 
или је атмосфера мир-
нија него у републичком 
парламенту?
- Далеко је мирнија, го-

вори о теми и ономе што 
је на дневном реду. Као је-
дини вид опструкције рада 
Скупштине, опозиција се 
одлучила на бојкот тако да 
нису присуствовали на прве 
две седнице. Стварно нисмо 
имали никакву агресију, за 
разлику од Скупштине Града 
Новог Сада где је атмосфера 
можда и усијанија него у ре-

публичком парламенту, јер је 
јача агресија те опозиционе 
групације.

како коментаришете 
учестале бруталне на-
паде опозиције на пред-
седника Вучића и на ње-
гову породицу? да ли 
нечија породица може 
да буде предмет поли-
тичке борбе?
- Опозиција не мења ша-

блон рада и веома ми је драго 
због тога. Грађани неуморно 
на изборима говоре опозицији 
шта мисле о њима, шта мисле 
о тој политици у којој нема по-
литике, већ има само мржње 
према председнику Вучићу, 
његовој породици и према 
Србији. И ништа преко тога не 
нуде. Грађани већ, у неколико 
изборних циклуса, јасно по-
казују да не желе то и гласају 
за СНС и Александра Вучића. 
Они не мењају тактику, а нама 
то одговара јер тако имамо 
лак задатак.

дАмир зобеницА, 
потпредседник Скупштине 

АП Војводине, члан 
Председништва СНС и 

потпредседник Извршног одбора 
СНС

зА ПредседникА ВучићА глАсАју и 
срби и сВи други нАроди у ВојВодини

ПрАВично и без комПромисА сПроВодимо систем нАгрАде и кАзне
одбори снс на северу србије по-
знати су по честим сменама стра-
начких функционера, као и по томе 
да се не толерише ни наговештај не-
рада или бахатости. колико је теш-
ко и изазовно спроводити овакву 
страначку дисциплину?

- Имамо јасан систем и хијерархију, 
тачно се зна ко је одговоран за шта, 
ко је испод, а ко је изнад кога. У так-
вом систему, где смо били иноватив-
ни у организацији, сви смо увек на 
провери. Не постоје старе заслуге, не 
постоји осигурано место ни за кога. 
Ја сам лично урадио толико избора 
од оснивања странке до данас, али 
сам увек у новој кампањи оптерећен 
тиме какав ће бити резултат и да ли 
ћу добро урадити посао, јер знам да 

наш систем не опрашта. Ако сам ја у 
страху за сваке изборе, то треба да 
буду и сви остали. Једини примењив 
у нашем менталитету је систем на-
граде и казне који се спроводи, неки 
ће рећи брутално, а ја ћу рећи пра-
вично. Он подразумева да не постоји 
ништа осим резултата, да не постоје 
интервенције за било ког функциона-
ра у нашој организацији, не интере-
сује нас да ли је неко добар с неким, 
да ли неко има стару заслугу, да ли 
неко може да интервенише... Ако ра-
диш за странку и имаш резултат, мо-
раш да будеш награђен у страначком 
смислу. Ако не дајеш резултат, ако си 
се уморио, ако си успорио, нема стра-
начке заштите. Године 2016. постали 
смо прва странка у историји која је 
на територији Војводине узела власт 

у свакој од 45 општина, што није ус-
пела ни СПС деведесетих година, ни 
дС после двехиљадитих...  до 2017. 
године сменили смо шест наших гра-
доначелника и председника општи-
на. Посебно је болно кад се мења 
неко ко је оснивач странке у некој 
општини, а од тих шесторо, четворо 
су били оснивачи странке. радимо 
онако како говоримо у јавности и ту 
нема ни компромиса ни изузетака. Са 
тим чврстим и правичним системом 
доспели смо до тога да имамо орга-
низацију толико јаку да можемо да 
помогнемо и другима, примера ради, 
и нашим колегама у Београду. Са по-
носом могу да кажем  да је било дана 
када је наших чак 1.200 активиста по-
магало колегама у кампањи за локал-
не изборе.
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Октобар месец у На-
родној скупштини 
Србије био је обеле-

жен одржавањем седнице са 
само једном тачком дневног 
реда - Предлогом закона о 
изменама и допунама Закона 
о рударству и геолошким ис-
траживањима, којим је опо-
зиција тражила забрану ис-
траживања и експлоатације 
бора и литијума.

Посланици Скупштине Ср-
бије, после четвородневне 
расправе, већином гласова 
изјаснили су се против Пред-
лога за измену закона. За ус-
вајање гласало је 84 од при-
сутних 214 посланика, про-
тив је било 128, уздржаних 
није било, а два посланика 
нису гласала.

Шеф посланичке групе 
„Александар Вучић - Србија 
не сме да стане“ Миленко 
Јованов изјавио је да је сра-
мотна седница о срамотном 
предлогу закона заврше-
на онако како је и почела 
- срамно, јер је приликом 
гласања за измене Закона о 
рударству у сали било 84 од 
86 посланика који су предло-
жили тај законски акт.

„Мислим да је грађанима 
Србије сада све јасно. Након 
велике приче, након зари-
цања, након бусања у груди, 

након хистерије, након вике, 
након стављања шајкача на 
главу, након говора неких 
који су умислили ваљда да су 
ни мање ни више него Нови 
Милош и Карађорђе, дошли 
смо дотле да нису скупили 
ни чак тих 86 посланика који 
су ово тражили“, рекао је Јо-
ванов.

Како је рекао, тиме је опо-
зиција свима јасно показала 
да то није никаква битка ге-
нерације и никаква најваж-
нија тема, али јесте питање 
њиховог политичког опстан-
ка, јер немају никакву поли-
тику.

„Они чекају да виде шта 
ће у народу да се деси, коју 
тему могу да злоупотребе и 
да покушају на том таласу 
да ушићаре неки политички 
поен.  Дакле, незаинтересо-
вани, неспособни да осмис-
ле политику, 84 посланика 
опозиције, од 86 који су пот-
писали тај предлог закона, 
нашло се у сали“, рекао је Јо-
ванов и нагласио и да је сам 
почетак седнице био траљав.

Наиме, седница је почела 
са сат времена закашњења, 
јер у заказано време није 
било кворума, пошто се у 
сали нису појавили ни сви 
опозициони посланици који 
су тражили седницу о забра-
ни копања литијума. Седни-
ца је, током сва четири дана 
одржавања, почела тек када 
су посланици власти дали 
кворум.

Данијела Несторовић, по-
сланица Еколошког устан-
ка Александра Јовановића 
Ћуте, сатима је образлагала 
предлог закона против ли-
тијума, поредећи литијум са 
„младим пунокрвним пасту-
вом, а магнезијум са пензио-
нером“.

Министарка рударства и 
енергетике Дубравка Ђедо-
вић Хандановић рекла да је 
Предлог закона о забрани ис-
копавања литијума и бора ли-
цемеран, те да није у складу 
са позитивним прописима Ср-
бије јер би компанијама, које 
су већ нешто почеле да раде 
у вези са тим, било нарушено 
уставно право на имовину. 
Додала је да о лицемерности 
предлагача говори и то да се 
не тражи забрана експлоата-
ције далеко опаснијих уљних 
шкриљаца или уранијума.

Председница Народне 
скупштине Ана Брнабић го-
ворила је да се опозиција 
сада бори против јадарита, 
а док су били на власти хва-
лили су га на сва звона и по-
ручивали да од њега никада 
неће одустати. Показала је 
и текстове објављиване до 
2012. године, где се из изја-
ва тада највиших државних 
функционера, као и мештана 
околине Јадра, може видети 
да су о експлоатацији литију-
ма сви говорили позитивно и 
једва чекали да почне.

Шеф посланичке групе 
СНС Миленко Јованов поно-

вио је да ископавања неће 
бити уколико студије покажу 
да може доћи до нарушавања 
здравља људи и опасности по 
животну средину и поручио 
да су данас најекстремни-
ји зелени активисти некада 
продавали или покушавали 
да продају своју земљу Рио 
Тинту, што опозиција поку-
шава да сакрије, те да је у по-
задини то што они желе да се 
литијум експлоатише - али не 
сада, већ када, како се надају, 
дођу на власт.

Председник Србије Алек-
сандар Вучић присуство-

вао је тестирању нове деони-
це брзе пруге Београд - Су-
ботица специјалним возом 
Немачких железница. Том 
приликом, рекао је да ће се, 
када пруга буде отворена, 
стизати од Београда до Су-
ботице за само сат и 10 ми-
нута, при брзини од 200 ки-
лометара на сат.

Најавио је и да ће новоиз-
грађена деоница брзе пруге 
од Новог Сада до Суботице 
бити отворена за саобраћај 
24. новембра, те да очекује 
да ће Мађарска свој део пру-
ге завршити за две године, 

када ће се од Београда до Бу-
димпеште путовати два сата 

и 40 минута. Поручио је и да 
Србију, после повезивања 

са Будимпештом, очекује и 
даље повезивање брзом пру-
гом, преко Ниша, до Солуна 
и Истанбула, али да је за то 
потребно да се обезбеди но-
вац.

Говорећи о изградњи пру-
ге, истакао је да је све рађено 
по највишим стандардима, 
да је пруга изграђена тако да 
не буде буке током вожње и 
да су станице на траси веома 
добро уређене. У изградњу 
станичне зграде Железнич-
ке станице у Суботици, како 
је објаснио, уложено је 55 
милиона долара, а у станицу 
Нови Београд биће уложено 
40 милиона долара.

Свечано је отворена но-
воизграђена приступна 

саобраћајница ауто-путу од 
Горњег Милановца до Тако-
ва, у присуству председни-
ка Србије Александра Ву-
чића. Са њеном изградњом, 
теретни саобраћај измешта 
се из центра, а град се по-
везује са ауто-путем Милош 
Велики. Председник Вучић 
изјавио је, на отварању 
обилазнице дуге 9,7 кило-
метара, да је таковски крај 
добио модерну саобраћај-
ницу која изгледа као да 
се налази у Аустрији или 
Швајцарској.

„Утрли смо пут неким но-
вим навикама и великим про-
менама у нашој земљи. Као 

булдожер, борили смо се да 
разгрнемо учмалост, траља-

вост и опсесивну потребу да 
прође још један дан у којем 
се ништа неће променити. 
И зато сам срећан што ви-
дим да таковски крај изгле-
да као да сте у Аустрији или 
Швајцарској“, рекао је пред-
седник Вучић.

Пројекат обилазнице 
обухватао је изградњу нове 
саобраћајнице од Горњег 
Милановца до Клатичева, 
у дужини од 4,78 кило-
метара, и реконструкцију 
постојећег државног пута 
од Клатичева до Такова, 
у дужини од 4,70 киломе-
тара, а вредност радова је 
30,5 милиона евра.

иЗГрадЊа пУтева и прУГа нАроднА скуПштинА реПублике србије

отвараЊе оБилаЗнице око 
ГорЊеГ Милановца

брзА ПругА до суботице 24. ноВембрА

трАжили седницу, А ниједАн дАн нису 
били у стАњу дА обезбеде кВорум

- опозиција се сада 
бори против јадарита, 
а док су били на власти 
хвалили су га и 
поручивали да од њега 
никада неће одустати 
(Ана Брнабић, председница 

Народне скупштине)

- Само 84 посланика 
опозиције, од 86 који 
су потписали предлог 
закона, нашло се у 
сали кад се гласало. 
Толико су 
незаинтересовани 
и неспособни за било 
шта, посебно да 
осмисле политику 

(Миленко Јованов, шеф 
посланичке групе СНС)

ТаМара и алекСандар вучић
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мАјА гојкоВић, 
председница Покрајинске владе Војводине

У Џакарти је одржана це-
ремонија инаугурације 

новог председника Републи-
ке Индонезије Прабова Су-
бијанта, којој је присуство-
вао и председник Владе Ср-
бије Милош Вучевић.

„Овај догађај био је при-

лика да се разговара са број-
ним светским лидерима, а на 
свим меридијанима препо-
знато да је Србија најуспеш-
нија земља у нашем региону. 
Хвала новоизабраном пред-
седнику Прабову Субијанту 
на гостопримству“, поручио 
је председник Владе Србије 
тим поводом.

ПрЕдСЕдНИК ВЛАдЕ СрБИЈЕ МИЛОш ВУЧЕВИЋ

желимо Већу Присутност 
еВроПских инВестицијА

У оквиру самита Берлин-
ског процеса, пред-
седник Владе Србије 

Милош Вучевић учествовао 
је на две радне сесије: Реги-
онална сарадња и заједничко 
регионално тржиште и Зеле-
на агенда за Западни Балкан, 
повезивање, енергетика.

Премијера Вучевића у Бер-
лину дочекао је домаћин не-
мачки канцелар Олаф Шолц, 
а затим се Вучевић састао и 
са француским министром за 
Европу Бењамином Хададом 
и са председником Владе 
Мађарске Виктором Орба-
ном. Такође, разговарао је и 
са Јоханом Вадефулом, заме-
ником шефа посланичке гру-
пе ЦДУ/ЦСУ у Бундестагу и 
известиоцем за Србију у рад-
ној групи Уније за Западни 
Балкан, као и са потпредсед-
ником Савета министара и 
министром спољних послова 
Италије Антониом Тајанијем.

Сумирајући утиске након 
састанка, премијер Вучевић 
рекао је да Немачка жели 
да потпуно ревитализује 
тај пројекат и да он добије 
потпуно нов замах, као и да 
је на овом скупу изнето мно-
го конструктивних идеја. 
Указао је на то да је Србија у 
Берлину потписала два доку-
мента - Споразум о присту-
пу високом образовању на 
Западном Балкану и Декла-
рацију подршке Акционом 
плану о Заједничком регио-
налном тржишту.

„То су документи на које 
немамо замерке, али Србија 
увек ставља резерву, јер ви-

димо Западни Балкан као „5 
плус 1“, а не као шест држава. 
То су наше напомене и црве-
не линије које увек истиче-
мо“, нагласио је председник 
Владе Србије и објаснио да је 
изнео опредељење Србије за 
европски пут, као и жељу за 
већу присутност европских 
инвестиција и инфраструк-
турних пројеката.

„Посебно смо причали 
о енергетском сектору, то 
је била тема и у разгово-
ру са министром за европ-
ске послове Француске и 
са премијером Мађарске и 
потпредседником Савета ми-
нистара и министром спољ-
них послова Италије“, рекао 
је премијер Вучевић и додао 
да се разговарало и о миг-
рантској кризи и усклађи-
вању визних режима.

Премијер је истакао да је 
Србија добила бројна при-
знања за економске резул-
тате и реализацију инфра-
структурних пројеката и да је 
поздрављено потписивање 
меморандума са Северном 
Македонијом о изградњи 
интерконектора ка Грчкој, а 
да смо добили понуду и Ру-
муније.

„Потенцирао сам Коридор 
10, то је истакао и премијер 
Мађарске Виктор Орбан, а и 
премијер Северне Македо-
није Христијан Мицкоски се 
томе придружио. Премијер 
Орбан показао је да је вели-
ки пријатељ Србије и јасно 
је рекао да нема решења За-
падног Балкана без пријема 
Србије у ЕУ. И немачки кан-
целар Олаф Шолц хтео је да 
пошаље поруку да та земља 

жели да види Западни Бал-
кан у ЕУ“, поручио је пре-
мијер Вучевић.

Напоменуо је и да је не-
мачком изасланику за Запад-
ни Балкан Мануелу Зарацину 
пренео забринутост због ве-
ликих гужви на администра-
тивном прелазу Мердаре, 
након што је Приштина сао-
пштила да је укинула забра-
ну уласка робе из централне 
Србије на АП Косово и Ме-
тохија.  Подсетио је на то да 
је у јужној српској покраји-
ни тренутно у току предиз-
борна кампања пред изборе 
које Приштина организује у 
фебруару, оценивши да ће 
због тога бити разних иза-
зова, али да грађани Србије 
треба да буду стрпљиви и да 
схвате да у мирним условима 
Србија побеђује.

берлин
Председник Владе Србије 

Милош Вучевић разго-
варао је са подсекретаром 
за економски раст, енер-

гетику и животну средину 
САД Хозеом Фернандезом о 
економским односима двеју 
држава и сарадњи у облас-
тима енергетике и обновљи-
вих извора енергије.

Вучевић је истакао да су 
САД важан стратешки и еко-
номски партнер Србије, на-
водећи да су америчке ком-
паније инвестирале у разли-
чите секторе, укључујући ИТ, 
енергетику и производњу. 

Премијер је, говорећи о при-
оритетима Владе Србије, 
нагласио да су већа улагања 
и додатне инвестиције у ка-
питалне пројекте и одржи-
ви енергетски развој важан 

стратешки циљ и упутио по-
зив америчким компанијама 
да у већој мери инвестирају у 
пројекте из ових области.

Фернандез је оценио да 
Србија води одговорну еко-
номску политику, додајући 
да су улагања у енергетски 
сектор, као и мере и страте-
гије усмерене на спровођење 
Зелене агенде, основа за 
одрживу економску полити-
ку земље у будућности.

На деоници ауто-пу-
та „Милош Велики, од 

Прељине до Пожеге, про-
бијена је десна цев тунела 
Муњино брдо, а пробијању 
је присуствовао председник 
Владе Србије Милош Вуче-
вић, заједно са  министром 

грађевинарства, саобраћаја 
и инфраструктуре Гораном 
Весићем и в.д. директором 
ЈП Путеви Србије Зораном 
Дробњаком. Премијер Ву-
чевић рекао је да очекује да 
ће комплетна деоница ау-
то-пута Паковраће-Пожега 
бити завршена на Видовдан 
наредне године.

„Када стигнемо до Поже-
ге, имамо два правца - ка 
Бољару у Црној Гори, или 
ка Котроману према БиХ. 
Наставља се са улагањима 
у велике инфраструктурне 
пројекте. Грађевинарство 
доноси раст БДП-а, чиме 
стварамо услове за раст 
плата и пензија, као и раст 

стандарда наших грађана. 
Поносан сам на то што је 
Србија земља која гради нај-
више ауто-путева“, истакао 
је премијер Вучевић, упутио 
честитку нашим неимарима 
и кинеским партнерима, и 
подсетио на то да ће тунел 
Муњино брдо бити најдужи 
тунел у Србији.

„Црна Гора кроз ис-
торију није имала никог 
ближег од Србије, иза нас 
су године вештачки кре-
ираних подела, а испред 
нас дани новог поглавља 
у односима двеју земаља“, 
поручио је председник 
Владе Србије Милош Ву-
чевић након разговора са 
председником Скупштине 
Црне Горе Андријом Ман-
дићем у Београду.

Вучевић је истакао да 
Србија има са Црном Гором 
добре економске односе и 
размену добара и услуга, 
и изразио спремност да се 

ради на унапређењу одно-
са. Указао је и на то да је 
попис становништва у Цр-
ној Гори унутрашња ствар 
те земље, али да је важно 
истаћи да су Срби сачува-
ли национални идентитет. 
Андрија Мандић оценио 
је да је од великог инте-
реса за Црну Гору да има 
најбоље могуће односе са 
Србијом у интересу свих 
њених грађана, а саго-
ворници су се сагласили о 
важности великих инфра-
структурних пројеката, 
попут завршетка ауто-пу-
та и реконструкције пруге 
Београд-Бар, као и вало-
ризације пуног потенција-
ла Луке Бар.

беогрАд

беогрАд

ЏАкАртА

ПробијенА деснА цеВ тунелА муњино брдо
ПрељинА

јАчАње сАрАдње сА 
црном гором

сАрАдњА срПског 
и кинеског нАродА

Председница Покрајин-
ске владе Маја Гојковић 

обратила се на отварању 
шесте Конференције локал-
них лидера Кине и земаља 
Централне и Источне Евро-
пе, која се одржавала у Јан-
тају, у кинеској провинцији 
Шандонг.

Председница је истакла 
да је овај скуп веома ко-
рисна платформа за размену но-
вих идеја и снажан подстицај за 
даље унапређење сарадње зе-
маља учесница и њихових регија.

„Досадашња сарадња у овом 
формату показала се као инова-
тиван и конкретан основ развоја 

и јачања узајамне 
блискости у великом 
броју области. Си-
гурна сам да ће нам 
овај догађај бити од 
великог значаја да 
употпунимо знања 
и са успехом их при-
менимо у својим 
срединама“, оцени-
ла је председница 

Покрајинске владе и објавила 
да се придружујемо Асоцијацији 
покрајинских гувернера у окви-
ру механизма сарадње Кине и 
земаља ЦИЕЗ, што ће омогућити 
даље јачање веза између наших 
народа.

инАугурАцијА ноВог 
ПредседникА индонезије

сАд ВАжАн стрАтешки 
и економски 

ПАртнер србије

Милош вучевић и олаф шолц

фернандез и вучевић

Прабово СубиЈанТо и Милош вучевић
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Председник Србије 
Александар Вучић 
угостио је председ-

ника Уједињених Арапских 
Емирата шеика Мохамеда 
бин Заједа ал Нахјана, који 
је боравио у радној посети 
нашој земљи и са њим раз-
говарао о билатералним од-
носима, ситуацији у регио-
ну, сарадњи у области војне 
индустрије, пољопривреде, 
енергетике и вештачке ин-
телигенције, као и о јачању 
размене у сфери науке и ино-
вација, медицине и развоја 
нових технологија.

„Стара арапска пословица 
каже да је свет празан ако у 
њему немате истинског, ис-
креног и оданог пријатеља 
који је увек ту за вас, у свим 
временима, а поготово у 

онима у којима је част гото-
во нестала, великодушност 
се изгубила, а искреност 
ишчезла. Наша Србија има 
управо таквог пријатеља 
и дочекујем га са највећим 
поштовањем и огромном 
радошћу, захвалан за однос 
који има према нашој земљи 
и народу“, рекао је председ-
ник Вучић, и поручио:

„Данас смо присуствовали 
и потписивању Свеобухват-
ног споразума о економском 
партнерству између Владе Ср-
бије и Владе УАЕ, који је сим-
бол одличних односа између 
Србије и УАЕ, утемељених на 
оправданом поверењу које се 
градило годинама и у тешким 
временима и које ће наставити 
да се надограђује и у оним до-
брим, која тек долазе“.

У Кули Београд 
о р г а н и з о в а н а 

је свечаност по-
водом завршетка 
радова на хотелу 
„Сент риџис“, којој 
је присуствовао 
председник Србије 
Александар Вучић, 
заједно са председ-
ником компаније 
„Игл хилс“ Муха-
медом Алабаром и 
генералним дирек-
тором хотела „Сент 
риџис“ у Београду 
Марком де Рајте-
ром.

Реч је о једном 
од најпрестижнијих 
и најлуксузнијих 
хотелских ланаца 
у свету, а у Европи 

постоји свега шест 
хотела овог брен-
да. У Кули Београд 
првих 11 спратова 
предвиђено је за 
125 соба и апарт-
мана с погледом на 
град или на Саву. 
На врху зграде на-
лазиће се ресторан 
са панорамским 
погледом, а у по-
нуди ће бити и бар, 
спа-центар, базен, 
теретана, као и 
простор за састанке 
и прославе. Иначе, 
од 14. до 39. спрата 
простираће се први 
„Сент риџис“ брен-
дирани луксузни 
станови, први такви 
у овом делу Европе.

рАднА ПосетА ПредседникА уједињених АрАПских емирАтА

шеик мохАмед је искрени ПријАтељ србије
зАВршени рАдоВи нА нАјПрестижнијем хотелу у Престоници

Хотел „Сент риЏиС” нови СиМБол БеоГрада

Поводом 80 година од 
ослобођења Београ-
да, председник Ср-

бије Александар Вучић по-
ложио је венац на Споменик 
незнаном јунаку на Авали и 
поручио да храброст наших 
предака, у борби за правду 
против многоструко јачих 

непријатеља, никада неће 
пасти у заборав.

„Осамдесет година је 
прошло од херојског осло-
бођења Београда у Другом 
светском рату. Вековима 
уназад, непоколебљива љу-
бав према слободи давала 
је снагу нашем народу за 

победе у ратовима. Никада 
нећемо заборавити храброст 
наших предака у борби за 
правду против многостру-
ко јачих непријатеља. Нека 
је вечна слава и захвалност 
свим храбрим женама и 
мушкарцима који су положи-
ли животе за слободу нашег 

народа“, навео је председник 
Вучић.

Након полагања венца, 
присуствовао је отварању 
изложбе о совјетско-југосло-
венској војној дипломатији 
током Великог отаџбинског 
рата 1941-1945. и промоцији 
поштанске марке посвећене 

никАдА нећемо зАборАВити хрАброст нАших ПредАкА

80. годишњици ослобођења 
Београда у згради Председ-
ништва.

У оквиру обележавања 
празника, у центру Београда 
одржан је марш Бесмртног 
пука, а на челу колоне били 
су министар Ненад Попо-
вић, потпредседници Владе 

Ирен Вујовић и Александар 
Вулин, заменик председни-
ка Савета Федерације Русије 
Константин Косачов, заме-
ник председника Државне 
думе Петар Толстој и амба-
садор Руске Федерације у 
Србији Александар Боцан-
Харченко.

Великим аудио-визеал-
ним спектаклом, уз помоћ 
дронова, и величанственим 
ватрометом на Савској про-
менади, од Куле Београд 
до Бранковог моста, завр-
шен је низ манифестација 
којима је обележен Дан ос-
лобођења Београда и 80. 

годишњица ослобођења од 
фашизма. На Кули Београд 
било је исписано „80 годи-
на од ослобођења Београ-
да“, „Град поноса“, „Срце 
слободе“ и „Светионик сло-
боде“, док су дронови били 
распоређени у бојама српс-
ке тробојке.

дАн ослобоЂењА беогрАдА

Полагање венца на СПоМеник незнаноМ Јунаку

шеик МохаМед бин заЈед ал нахЈан 
и алекСандар вучић

Мали, алабар, вучић



ОДБРАНА

РАД, ЗАПОШЉАВАЊЕ, СОЦИЈАЛНА ПИТАЊА
ЖИВОТНА СРЕДИНА

УНУТРАШЊА И СПОЉНА ТРГОВИНА
ПРИВРЕДА ДРЖАВНА УПРАВА

ПРАВДА

Министарка Маја Поповић изјавила је да 
ће у Нацрту закона о изменама и допуна-
ма Кривичног законика бити садржано и 
кривично дело „објављивање материјала 
којима се саветује извршење кривичног 
дела“, како би се заштитило друштво од 
опасних садржаја који могу подстицати 
криминално понашање. Такви садржаји, 
попут даркнета, углавном се баве дрогом, 
недозвољеним коришћењем оружја, педо-
филијом, а најчешће их користе криминал-
ци, терористи и педофилске групе како би 
њихове активности остале сакривене.

КУЛТУРА

На локалитету Феликс Ромулијана код 
Зајечара одржана је церемонија завршет-
ка радова Центра за посетиоце. Изградња 
Визитор центра, површине 600 квадрата, 
финансирана је средствима ЕУ и Владе СР 
Немачке, укупне вредности 4,1 милион евра, 
а спровела ју је Немачка организација за 
међународну сарадњу ГИЗ. Министар Нико-
ла Селаковић истакао је да се отварање Цен-
тра за посетиоце очекује у децембру и да ће у 
опремање бити уложено 25 милиона динара.

Министри одбране Србије и Словач-
ке Братислав Гашић и Роберт Калинак 
обишли су компанију „14. октобар“ у 
Крушевцу и одржали састанак са руко-
водством фабрике. „Данашњи разговори 
јесу пут ка зближавању наших наменских 
индустрија, а компанија „14. октобар“, по-
сле низа година пропадања, могла би да 
постане фабрика каква заслужује да буде, 
као фабрика која је подигла и изградила 
наш град“, истакао је министар Гашић.

Парастосом и државним одавањем 
почасти на Опленцу, у цркви светог 
Ђорђа, задужбини краља Петра Првог Ка-
рађорђевића, као и тематском изложбом 
у Музеју Југославије у Београду, обеле-
жена је 90. годишњица од убиства краља 
Александра првог Ујединитеља. Почаст 
првом југословенском краљу одали су 
чланови Краљевског дома Карађорђевић, 
председник Владе Србије Милош Вучевић 
и министар за рад Немања Старовић.

Укупна вредност реализованих тран-
сакција плаћених картицом путем интер-
нета, у прошлој години достигла је 1,6 
милијарди евра, што представља раст од 
39,13 одсто у односу на 2022. годину, 
а очекујемо да ће у овој години прећи 
две милијарде евра, изјавио је министар 
Томислав Момировић. Нагласио је и да 
електронска трговина више није само ал-
тернатива традиционалним начинима по-
словања, већ да је постала стуб модерног 
тржишта.

Компанија „Књаз Милош“ отварила је у 
Аранђеловцу погон за производе у ПЕТ ам-
балажи и лименкама, вредност инвестиције 
је 28,5 милиона евра, а у том производном 
погону биће запослено 100 људи. Отварању 
нове производне линије присуствовали су 
председник Србије Александар Вучић и ми-
нистри привреде и трговине Адријана Меса-
ровић и Томислав Момировић. Инвестицију 
„Књаз Милоша“ држава је подржала са 4,67 
милиона евра, а реч је о првој великој модер-
низацији фабрике после 1997. године.

У Чачку је отворено Јединствено управ-
но место, захваљујући којем ће грађани 
на једном месту моћи да поднесу своје 
захтеве, добију релевантне информације 
и да, након брзе и ефикасне сарадње 
свих органа за конкретан поступак, а у 
комуникацији са само једним службени-
ком, добију и одговарајуће решење. Ми-
нистарка  Јелена Жарић Ковачевић  рекла 
је да је приоритет да грађани буду задо-
вољни и да им државна администрација 
пружи квалитетне и ефикасне услуге.

Министарка заштите животне средине 
Ирена Вујовић уручила је генералном ди-
ректору Аеродрома „Никола Тесла“ Ши-
воану Рему дозволу за емисије гасова са 
ефектом стаклене баште (ГХГ), прву које је 
Министарство заштите животне средине 
издало неком оператеру. Истакла је да су 
ГХГ дозволе пут ка успостављању система 
за праћење, извештавање и верификацију 
ових емисија, а да је циљ успостављања 
таквог система да се дугорочно смање 
емисије из индустријског сектора.

ЗДРАВЉЕ

У складу и са недавним обећањем ми-
нистра здравља Златибора Лончара и 
председника Србије Александра Вучића 
приликом посете Подрињу, пацијенти 
су усељени у интензивну негу новог хи-
руршког блока, да би затим у нову згра-
ду Здравственог центра биле пресељене 
службе ОРЛ, ортопедије и урологије. Све 
просторије и операционе сале су стери-
лисане и опремљене софистицираном 
медицинском опремом и апаратима.

ФИНАНСИЈЕ

Министар Синиша Мали и извршни 
директор Фонда за развој Саудијске 
Арабије султан Абдулрахман Алмаршад 
потписали су у Београду уговоре о фи-
нансирању три пројекта у Србији, који су 
укупно вредни 205 милиона долара - за 
финансирање БИО4 кампуса, за јачање 
инфраструктуре за наводњавање и за 
преносни систем ЕМС. Пројекти ће се фи-
нансирати из кредита који је на 20 годи-
на, а по изузетно ниској фиксној каматној 
стопи од 2,5 одсто.

СПОЉНИ ПОСЛОВИ

Министар Марко Ђурић састао се са 
специјалном представницом генералног 
секретара УН и шефицом УНМИК Каро-
лин Зијаде и разговарао о ситуацији на 
Косову и Метохији. Нагласио је да Србија 
УНМИК види као кључни фактор на КиМ 
и истакао значај благовремене, адекват-
не и видљиве реакције УН на бројне ин-
циденте, провокације и једностране акте 
Приштине којима се крши Резолуција СБ 
УН 1244 и угрожавају права и безбедност 
Срба и другог неалбанског становништва.

Србија је апсолутни ли-
дер на Западном Бал-

кану у привлачењу страних 
директних инвестиција, 
изјавио је председник Вла-
де Милош Вучевић на Биз-

нис форуму Србија-Јапан у 
Палати Србија. Јапанским 
привредницима поручио је 
да даје чврсте гаранције да 
Србија има амбијент пред-
видивости, јасне монетар-

не и фискалне политике. 
Позвао их је да искористе 
геополитичку позицију 
наше земље, која им отвара 
тржиште без царина за го-
тово три милијарде људи, 

јер Србија има посебне од-
носе, као земља кандидат 
за чланство, са ЕУ, као и са 
азијским, афричким, лати-
ноамеричким државама, те 
са Кином, УАЕ и Египтом.

ВлАдА реПублике србије

ПОЉОПРИВРЕДА

Министар Александар Мартиновић при-
суствовао је првој седници Координацио-
ног тела Владе Србије за сузбијање сиве 
економије и поручио да се ради на измена-
ма и допунама Закона о безбедности хране 
и Закона о службеним контролама. Уводи 
се термин „превара у храни“, чиме се први 
пут у српском законодавству регулишу 
поступци откривања и санкционисања 
таквих случајева. Досадашње казне биле 
су неадекватне и недовољно одвраћајуће, 
а сада ће санкције бити далеко строже.

ГРАЂЕВИНАРСТВО, ИНФРАСТРУКТУРА

Пробијена је десна тунелска цев на 
најзахтевнијем тунелу Муњино брдо на 
деоници Пожега - Прељина ауто-пу-
та Милош Велики. Радове су обишли 
председник Владе Милош Вучевић и  
министар грађевинарства, саобраћаја 
и инфраструктуре Горан Весић. Ова са-
обраћајница биће пуштена у рад следеће 
године на Видовдан и спојиће Моравич-
ки и Златиборски округ.

ЈАВНА УЛАГАЊА

Председник Владе Србије Милош Ву-
чевић и министар за јавна улагања Дарко 
Глишић посетили су реконструисани обје-
кат ОШ „Радоје Домановић“ у Параћину, 
у чију је реконструкцију држава уложила 
454 милиона динара. Комплетно су ре-
контруисани фасада, кров, подови, сто-
ларија, инсталације и санитарни чворови, 
дограђена је школска кухиња са трпеза-
ријом, монтиран лифт, уређено двориште 
и спортски терени са новим садржајима, а 
обезбеђен је и нови инвентар.

СТрАНАЧКЕ ВЕСТИ ВЕСТИ
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Српска напредна стран-
ка прославила је шес-
наести рођендан вели-

ким скупом у центру „Миле-
нијум“ у Вршцу, где се окупи-
ло више хиљада напредњака, 
уз празнично расположење, 
заставе, музику и велики 
ватромет. Као и сваки пут у 
оваквим приликама, хала је 
била премала да прими све 
госте, тако да је велики број 
активиста и симпатизера 
пратио пренос свечаности са 
видео бима испред хале.  

Окупљeнима се прво об-
ратио Томислав Николић, 
први председник СНС (2008-
2012) и некадашњи председ-
ник Србије, и поручио да му 
нису потребне бројке да би 

видео резултате рада стран-
ке током 16 година, као и да 
нико није водио државу тако 
добро као председник Алек-
сандар Вучић и да се ниједан 
председник није суочавао са 
оваквим искушењима.

„У Србији, где све зависи 
од вас, грађана, и немоћне, 
мржњом опијене опозиције 
- постижете епохалне резул-
тате“, рекао је Николић и до-
дао да је Србија 2012. године 
постала слободна земља, от-
ворена за све који је сматрају 
за пријатеља.

Инфектолог Весна Турку-
лов, директорка Клиничког 
центра Војводине, рекла 
је да је СНС за 16 годи-
на постојања постигла као 
ниједна странка до сада, а 
затим је председник Владе 
Србије и актуелни председ-
ник Српске напредне странке 
Милош Вучевић нагласио да 
је највећи успех СНС то што 
је променила Србију, што 
ју је пробудила и вратила 
јој достојанство. Вучевић је 
подсетио на речи Томислава 
Николића, који је рекао да 
су се пре 16 година отиснули 
на пут неизвесности и напра-
вили странку која је постала 
најбоља странка, у најмању 

руку у југоисточној Европи, 
ако не у целој Европи. Та-
кође, члановима је поручио 
да је пред странком можда и 
највећа и најодсуднија поли-
тичка битка. 

„Кључна битка долази за 
две, две и по године. То је 
политичка битка, политичка 
утакмица, када ћемо све ово 
што смо радили ставити на 
испит. Све што смо промени-
ли у Србији на боље, све што 

смо радили за Србију и наше 
грађане, биће на великом ис-
питу“, оценио је председник 
Вучевић и позвао напредња-
ке на суштинско јединство 
које је, како је истакао, кичма 
СНС-а.

Скуп је завршен говором 
председника Србије и члана 
Председништва СНС Алек-
сандра Вучића, који је био 
и други председник СНС 
(2012-2023), а који је иста-

ВршАц

16 годинА од осниВАњА срПске нАПредне стрАнке

ВЕСТИ
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снс је ПробудилА србију

као важност припрема за 
одсудне изборе крајем 2026. 
или почетком 2027. године, 
као и то да подржава наја-
вљену реконструкцију Владе 
следеће године и да то треба 
да се учини по дубини.

„Рекао сам Милошу Вуче-
вићу да није сам тражио ре-
конструкцију Владе следеће 
године, да бисмо ми то од 
њега тражили, као обични 
чланови странке, као неко 
ко странку воли највише на 
свету. Тражили бисмо да то 
уради по дубини - од пред-

седника општина, градона-
челника, директора преду-
зећа до чланова владе. Мно-
ги су показали лоше лице од 
тренутка када су поново иза-
брани. Помислили су, ево по-
ново четири године прилике 
да лепо живимо, а не радимо 
ништа“, рекао је председник 
Вучић и поручио напредња-
цима да, ако се не промене 
у кратком року, неће имати 
шансе за успех на следећим 
изборима.

„Мораћете сами да кажете 
хвала онима који се лепо сли-

кају на телевизији и једино 
брину о себи. Мораћете да 
се захвалите онима који ни-
када немају времена за вас, 
који не могу да се одазову на 
телефонски позив, не могу 
да разговарају са вама јер су 
страшно заузети, а заузети 
су тиме што ће опозицио-
ној штампи да говоре лоше 
о онима који су против њих 
унутар наше странке“, рекао 
је председник Вучић.

Истакао је и да не може 
да поднесе када види да и 
у СНС постоје они за које је 

најважније шта ће да кажу 
Руси, Американци или Евро-
пљани. 

„Нећу оне које не интере-
сује шта каже Србија, шта 
каже наш народ. И немојте 
да ме лажете да је важно шта 
кажу једни и други.  А ово је 
дотерало цара до дувара, то 
више не могу да трпим“, по-
ручио је председник Вучић и 
додао да Томислав Николић 
и он другу политичку поро-
дицу, осим Српске напредне 
странке, немају и да је ника-
да неће имати.

срПскА нАПреднА стрАнкА ПрослАВилА сВету Петку

У  седишту Српске напредне странке на Но-
вом Београду, али и у одборима широм 

Србије, сечењем славског колача, обележена 
је страначка слава Света Петка. Председник 
Србије Александар Вучић честитао је славу 
СНС-у и председнику странке Милошу Ву-
чевићу, као и свима који славе. Овогодишњи 
домаћин славе била је чланица Председни-
штва СНС Јелена Жарић Ковачевић, а сечењу 
славског колача присуствовали су пред-
седник Странке Милош Вучевић, страначки 
функционери и бројни гости међу којима су 
били и први председник СНС Томислав Ни-
колић, лидер Социјалистичке партије Србије 
Ивица Дачић, амбасадор Кине у Србији Ли 
Минг и други.

Милош вучевић и алекСандар вучић
ТоМиСлав николић 
и алекСандар вучић

Јелена Жарић ковачевић била Је доМаћин Славе

СТрАНАЧКЕ ВЕСТИ
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У рубрици 
СНС Панорама 
обавештавамо вас 
о активностима 
општинских и 
градских одбора СНС, 
током претходног 
месеца, у циљу 
бољег живота наших 
суграђана

БрИГА О ГрАЂАНИМА
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1. УБ

ПОКЛОНИ 
ЗА ПРВАКЕ
Већ пуних 12 годи-

на, локална самоуправа 
обезбеђује поклоне за 
тамнавске прваке, као 
подстрек за успешан 
почетак школовања. 
Ове године имамо 257 
првака и свако дете је 
добило ранац, перницу 
са школским прибором 
и флашицу за воду. У 
Такову, на подручју 
трафостанице 5, на из-
воду према ракићима и 
Ивановићима, ремонто-
вано је 2,5 километара 
мреже и замењене су 42 
дрвене бандере бетон-
ским, док је уместо ста-
рог жичаног проводни-
ка уграђен самоносећи 
кабловски сноп.

2. врШац
ДОНАЦИЈЕ ЗДРАВСТВЕНИм 
УСТАНОВАмА

расписан је тендер за прву 
фазу радова за потребе Ваз-
духопловне академије.

Све три здравствене ус-
танове добиле су уговоре о 
финансирању и суфинанси-
рању изградње, одржавања 
и опремања. У дому здравља 
отворен је Кутак за родитеље. 
У Избишту је извршена реге-
нерација бунара. Фондација 
„Моцарт“ наставља са контину-
ираним донацијама Специјал-
ној болници за психијатријске 
болести. Одржани су тради-
ционални дани преображења 
у Уљми. Још три породице до-

биле су куће на селу. Одржано 
је пето државно првенство у 
акватлону, састанак банатских 
публициста руралне штампе у 
Месићу и такмичење у кувању 
гулаша у Војводинцима. У Вр-
шцу је одржана свечана мани-
фестација поводом дана ру-
мунског језика, a у Гудурици и 
Куштиљу фестивали фолклора. 
Градоначелница драгана Мит-
ровић присуствовала је пријему 
првака у Ош „Паја Јовановић“ 
и уручила деци ранчеве, уџ-
бенике и школски прибор. ЈКП 
“други октобар” озеленило је 
нови кружни ток.

3. Медвеђа
ОБНОВА РИмСКОГ КУПАТИЛА

Министарка привреде Ад-
ријана Месаровић и председ-
ник ОО СНС драган Кулић 
обишли су Сијаринску бању 

и радове на реконструкцији 
римског купатила, које фи-
нансира Министарство при-
вреде.

5. СечаЊ
ВАЖНИ ПРОЈЕКТИ
Министарка Ирена Вујовић обишла је радове 

на изградњи постројења за прераду отпадних 
вода, заједно са председником Општине Небој-
шом Мељанцем и његовим сарадницима. Овај 
инфраструктурни пројекат, вредан око 200 ми-
лиона динара, представља највећу инвестицију 
у општини у последњих 15 година и кључан је 
за унапређење еколошких стандарда. Пред-
седница Покрајинске владе Маја Гојковић, 
заједно са председником Мељанцем и пред-
ставницима локалне власти, обишла је радове 
на пројектима које су подржале републичка и 
покрајинска администрација.

4. кУчево
ОБИЛАЗАК ШКОЛА И ПОКЛОНИ ЗА ЂАКЕ
Председник Општине Ненад 

Микић и преседник СО Драган 
Милосављевић обишли су школе у 
Кучеву, Турији и Раброву, и прва-
цима поделили поклоне поводом 
почетка школске године. Започета 
је ревитализација деоница пута 
Љешница-Зеленик. Потписани су 
уговори за субвенционисање по-
већања енергетске ефикасности 

стамбених зграда. По вишего-
дишњој традицији, председник 
средом обавља разговоре са су-
грађанима. Микић и Милосавље-
вић присуствовали су свечаности 
поводом Дана општине Жагубица. 
Председник Микић и представни-
ца Министарства просвете Сања 
Штрбац Мусмар обишли су радове 
на уређењу школе у Нересници.

6. ириГ
ЈЕСЕЊЕ мАНИФЕСТАЦИЈЕ

Одржани су традиционални Пударски дани, Фија-
керијада у Малој ремети, као и Изложба паса свих 
раса. Одборници Скупштине општине усвојили су 
повећање давања најбољим студентима са 30.000 на 
50.000 динара месечно. Отворена је Летња школа за 
младе лидере са инвалидитетом у Врднику и одржана 
је хуманитарна манифестација „Одкуд идеш, Никола“ 
у Крушедолу.

7. нова црЊа
ПОКЛОНИ ПРВАЦИмА

На почетку нове школске године, председник Општи-
не традиционално је уручио ранчеве, пернице и лектире 
ђацима првог разреда основних школа.

8. приБој
ПОКЛОН ЗА СВЕ УчЕНИКЕ
Локлана самоуправа је свим ђацима у две 

средње и шест основних школа упутила поклон 
честитке вредне 15.000 динара. То је пракса 
која се спроводи близу две деценије, а сред-
ства су намењена за куповину књига, ранчева 
и школског прибора. Обезбеђена је бесплатна 
агрохемијска анализа земљишта за пољопри-

вреднике. Министарка привреде Адријана Ме-
саровић посетила је Регионални иновациони 
стартап центар, где је отворен шалтер При-
вредне коморе за предузетнике. У посети При-
боју боравио је амбасадор Ирана Рашид Хасан-
пор Баи, који је са општинским руководством 
и привредницима разговарао о унапређењу 

привредне сарадње. Општина је добила Енер-
гетски инфо центар. Агенција за безбедност 
саобраћаја определила је Прибоју средства за 
уградњу заштитно-одбојних ограда, асфалт-
них саобраћајних платформи са обележеним 
пешачким прелазима и за постављање огледа-
ла на раскрсницама.

ирена вуЈовић обишла Је радове на изградњи 
ПоСТроЈења за Прераду оТПадних вода
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10. Бела паланка
ТЕРЕН ЗА мАЛЕ СПОРТОВЕ

Белопаланчани су добили још 
један терен за мале спортове на 
простору Еколошко рекреативног 
центра Бањица, са новом оградом, 
рефлекторима и трибинама. Пред-
седник Општине Горан Миљковић 
присуствовао је јавном часу веж-
бања и ревијалним утакмицама у 
малом фудбалу и рукомету.

11. пожаревац
ДАНИ СРПСКЕ У СРБИЈИ

У Пожаревцу је одржана мани-
фестација Дани Српске у Србији, 
а градоначелник Саша Павловић 
уприличио је пријем за делегацију 
из Републике Српске коју су чини-
ли помоћница министра културе 
Тања Ђаковић и заменик градона-
челника Требиња Дражен Бошко-
вић. Међународно путничко прис-
таниште у Костолцу дочекало је 

први крузер и госте. Полагањем 
венаца на споменик Српском вој-
нику, обележен је Дан српског 
јединства, слободе и националне 
заставе. Одржане су 61. Љуби-
чевске коњичке игре.

12. СрБоБран
НАЈмОДЕРНИЈИ УЛТРАЗВУК

Дом здравља „Др Ђорђе 
Бастић“ добио је најмодернији 
ултразвучни апарат за прегледе 
пацијената. Ово је трећи апарат у 
последње три и по године којим се 
опрема србобранска здравствена 
установа.

13. кладово
УџБЕНИЦИ ЗА ПРВАКЕ

Председник Општине Саша Ни-
колић пожелео је ђацима успешну 
школску годину и истакао да ло-
кална самоуправа већ пет година 
обезбеђује бесплатне уџбенике 

за прваке. На десетодневно лето-
вање отпутовало је 29-оро деце, 
узраста од седам до 14 година, из 
социјално угрожених категорија 
становништва. Летовање је фи-
нансирао Црвени крст Србије, у 
сарадњи са Црвеним крстом Кла-
дово.

17. нова вароШ
ЛИНИЈСКИ ПАРК НА 
ЗЛАТАРУ

Министарка привреде Адрија-
на Месаровић најавила је подрш-
ку значајним пројектима у При-
боју, Новој Вароши и Пријепољу. 
Почела је реконструкција велике 
сале Дома културе. У централној 

туристичкој зони Златара гра-
ди се Линијски парк. Министар-
ство културе донело је одлуку о 
покретању Националног фести-
вала филма и телевизије, који ће 
се одржавати на Златибору, али 
и у општинама Прибој и Нова Ва-
рош.

18. петровац 
на Млави
АСФАЛТИРАЊЕ БУДОЊСКЕ 
УЛИЦЕ

У насељу Дубочка у току су за-
вршни радови на асфалтирању 
Будоњске улице, а средства за 
реализацију обезбеђена су из 
општинског буџета.

20. СУБотица
РЕКУЛТИВАЦИЈА ДЕПОНИЈЕ

Министарка Ирена Вујовић 
и градоначелник Стеван Бакић 
обишли су почетне радове на са-
нацији и рекултивацији несани-
тарне депоније Александровачка 
бара. Положен је камен-темељац 
за почетак изградње Тренинг 
центра у Техничкој школи „Иван 
Сарић“. У Суботици су одржани 
Дани Српске у Србији. Обележен 

је Дан града и одржана је мани-
фестација Завичајни дани.

22. лајковац
НОВИ ПАРК

Нови координатор ОО Ивана 
Николић присуствовала је састан-
ку чланова ОО и упознала се са ра-
дом одбора. Активисти су редовно 
разговарали са суграђанима и 
делили „СНС Информатор“. Пово-
дом почетка школске године, ор-

ганизован је пријем првака, којем 
су присуствовали и представници 
локалне самоуправе и родитељи. 
За ђаке прваке обезбеђени су бес-
платни уџбеници и прибор, које 
је поделио председник Општине 
Андрија Живковић. Обележени 
су 100 година школе у Врачевићу 
и Дан општине. У спортско-рекре-
ативној зони отворен је парк са 
савременим дечијим игралиштем. 
Одржана је и традиционална сто-
чарска изложба.

24. Мали иђоШ
КАмИОН ЗА ОДВОЖЕЊЕ 
ОТПАДА

Министарство заштите живот-
не средине уручило је Општини 
донацију, камион за одвожење от-
пада, како би се унапредио систем 
управљања отпадом.

25. аранђеловац
БОРБА СА ПОЖАРОм

Пожар великог интензитета 
захватио је месне заједнице Га-
раши и Даросава, а захваљујући 
огромном напору свих надлежних 
служби и мештана, спречено је 
ширење ватре на куће и избегнуте 
су људске жртве. Михољски су-
срети села одржани су у МЗ Бања. 
Трка 1.300 каплара окупила је до 
сада највећи број учесника. Низом 
спортских активности, намењених 
ученицима основних и средњих 
школа, обележена је Европска не-
деља спорта. Одржана је седница 
Скупштине општине.

14. ниШ
НОВО РУКОВОДСТВО ГРАДА

16. ГаЏин Хан
КОРИШћЕЊЕ КУЛТУРНОГ НАСЛЕЂА

После победе на јун-
ским изборима, коалиција 
„Александар Вучић - Ниш 
сутра“ са руском странком, 
на конститутивној седници 

Скупштине града, изабрала 
је драгослава Павловића за 
градоначелника и ново ру-
ководство које ће водити 
Ниш.

15. Медијана
ПРАВНИ САВЕТИ

Чланови Правног савета ОО СНС Медијана наставили су са пру-
жањем правних савета грађанима сваке друге среде у месецу.

Гаџин Хан, уз Ниш, Сврљиг и 
Мерошину, реализује пројекат 
„Tabula peutingeriana“, вредан 
167 милиона динара, чији циљ 
је заштита и креативно ко-
ришћење културног наслеђа у 
урбаном подручју. У Ћелијама 
је реализован други longboard 
камп. Војска Србије и ЈКП „Ме-
дијана“ допремили су на Стару 
планину цистерне за напајање 
животиња током летњих ме-

сеци. Министарка за државну 
управу и локалну самоуправу 
Јелена Жарић Ковачевић и по-
моћница министра за европс-
ке интеграције Сандра Симић 
отвориле су базен у доњем 
душнику, а параолимпијац 
Никола Љубисављевић био је 
први пливач. Одржани су камп 
Црвеног крста, меморијални 
турнир у малом фудбалу и дани 
Заплања у доњем душнику.

19. нови Сад

НОВЕ ПОДЛОГЕ ЗА ДЕчЈА ИГРАЛИШТА

делегација словачког града Кошице по-
сетила је Нови Сад, а домаћин им је био 
градоначелник Милан Ђурић. Град реа-
лизује активности на уградњи опреме и 
подлоге за 47 дечјих игралишта. Мани-
фестација „Electric vehicle days“ окупила 
је водеће компаније из аутомобилске ин-

дустрије, а отворио ју је председник Вла-
де Србије Милош Вучевић. Градоначелник 
Милан Ђурић састао се са члановима Пара-
олимпијске стонотениске репрезентације 
Србије. Поводом акције „Најбоља цена“, 
градоначелник Ђурић и министар Томислав 
Момировић обишли су малопродајни обје-

кат „Универекспорта“. Градоначелник Ђу-
рић и министар Ивица дачић присуство-
вали су отварању новоизграђеног објекта 
Ватрогасно-спасилачке јединице у Футогу 
и ватрогасцима предали на коришћење још 
једно возило, 12. по реду, чија је куповина 
финансирана из буџета Града.

9. Мали Зворник
РЕКОНСТРУКЦИЈА мОСТА 
НА ГРАНИчНОм ПРЕЛАЗУ

Обележен је дан општине, 
80. годишњица ослобођења 
и 69. годишњица постојања 
локалне самоуправе, а на све-
чаној седници Скупштине 
општине уручена су признања 
заслужним грађанима. У скла-
ду са обећањем председника 
Србије Александра Вучића, у 
МЗ доња Борина почела је ре-
конструкција пута у дужини 
од 4,2 километра. Председник 

Вучић обишао је, заједно са 
министром Гораном Весићем 
и председником републике 
Српске Милорадом додиком, 
радове на реконструкцији мо-
ста на граничном прелазу Мали 
Зворник - Каракај. Грађани Ма-
лог Зворника и Зворника обеле-
жили су дан српског јединства, 
слободе и националне заставе 
заједно на мосту краља Алек-
сандра Првог Карађорђевића.

21. СоМБор
ДОБРОДОШЛИЦА ЗА ПРВАКЕ
Поводом почетка школске го-

дине, Град је обезбедио поклоне 
за све прваке и бесплатне уџ-
бенике за ђаке првих и других 
разреда. Град је и ове године 
реализовао партиципативно 
буџетирање за средњошколце. 
У организацији Министарства за 
бригу о породици и демографију 
и Града Зрењанина, организова-
ни су четврти дани породице у 
Србији, на којима смо предста-
вили и наш град. Градоначелник 
Антонио ратковић угостио је 
Немању Мајског, доскорашњег 
гимназијалца, који је остварио 
изванредне успехе на међуна-
родним такмичењима. Заменик 
градоначелника Милан Стакић 
обишао је радове на асфалти-
рању у Буковцу. Председница 
Покрајинске владе Маја Гојко-
вић, заједно са градоначелником 
ратковићем и директором Вода 
Војводине Срђаном Кружевићем, 
обишла је преводницу у Бездану. 

Поводом дана Српске у Србији, 
угостили смо представнике из 
републике Српске. Министар 
Братислав Гашић присуствовао 
је полагању заклетве војника на 
служењу добровољног војног 
рока. Градоначелник ратковић 
обишао је штандове удружења 

из Кљајићева и Чонопље на 
Збору Крајишника у Ковилову. 
Потпредседница Покрајинске 
владе Сандра Божић обишла је 
Индустријску зону и Прихва-
тилиште за псе и мачке, а затим 
је, као чланица Председништва 
СНС, посетила ГО СНС.

23. ГолУБац
НОВИ КРОВОВИ И 
ОЛУЦИ

Постављен је нови кров и 
комплетно су уређене прос-
торије на дечјем вртићу у 
Голупцу. Нови кров и олуци 
постављени су на дому кул-
туре у Усијама, као и на објек-
ту Ош „Бранко радичевић“ 
у Брњици. У току је санација 
десет километара атарских 
путева.ПоСеТа ПредСедника алекСандра 

вучића и Милорада додика

Милан Ђурић и ТоМиСлав МоМировић
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СНС ПАНОрАМА БрИГА О ГрАЂАНИМА
26. тител
ПОСЕТА САНДРЕ БОЖИћ

Тител је посетила потпредседни-
ца Покрајинске владе Сандра Бо-
жић и са председником Општине мр 
Драганом Божићем разговарала на 
који начин Покрајинска влада може 
да помогне општини. Саговорни-
ци су обишли и радове на обнови 
унутрашњости Дома културе.

27. СреМСка 
Митровица
НОВИ ПРОЈЕКТИ

Сремска Митровица била је 
домаћин Међународног кон-
греса хришћанске археологије. 
Покрајински секретар за спорт и 
омладину Дане Баста обишао је 
реконструисану салу за физич-

ко у школи у Лаћарку, а затим је, 
заједно са  градоначелником Бра-
ниславом Недимовићем, обишао 
и изградњу спортског терена у 
ОШ „Јован Поповић“ у Сремској 

Митровици. Одржан је Фестивал 
беседништва “Sirmium lux verbi“. 
Мештани насеља Мала Славонија 
од ове зиме моћи ће да се греју 
на гас. У насељу Мала Босна одр-
жани су Дани породице. Предсе-
дници Владе Србије и АПВ Милош 
Вучевић и Маја Гојковић посетили 
су Сремску Митровицу и најавили 
нове пројекте.

31. СМедерево
мИхОЉСКИ СУСРЕТИ СЕЛА

У присуству руководства Града, 
мештана и посетилаца, у Шалинцу 
су одржани Михољски сусрети села. 
Манифестација се у смедеревским 
селима организује четврту годину 

за редом, а отворила ју је градона-
челница Јасмина Војиновић.

32. ковин
СЛОВЕНАчКИ СПЕЦИЈАЛИ-
ТЕТИ У ДЕЛИБЛАТУ

Чланови Удружења Словенаца 
„Логарска долина“ организовали 
су седми гастрономски догађај 
“Наши словеначки специјалитети” 
у Делиблату, а у име локалне са-
моуправе присутне је поздравила 
Виолета Оцокољић. Председни-
ца Општине, поводом почетка 
школске године, посетила је две 
школе и, уз пригодне дарове, по-
желела првацима успех у школо-
вању. Потпредседница Покрајин-

ске владе Сандра Божић састала 
се руководством наше општине и 
упознала се са плановима за на-

редни период. Председница Оцо-
кољић посетила је Клуб девојчица 
у школи у Баваништу, који чине 18 
Ромкиња.

34. владиМирци
хУмАНИТАРНА АКЦИЈА

Министри Дарко Глишић, Алек-
сандар Мартиновић и Милица 
Ђурђевић Стаменковски посетили 
су пољопривредно домаћинство 
Живковић из Белотића, које чини 
11 чланова. Одржане су седнице 
месних одбора Дебрц и Суво Село, 
којима су присуствовали странач-
ки и локални функционери. Одр-
жани су штандови на којима је 
дељен „СНС Информатор“. Члано-
ви ОО СНС обишли су старијег су-
грађанина из Скупљена, који живи 
сам у веома тешким условима, и 
уручили му пакет помоћи. Започ-

ето је уређење општинских путева 
насипањем агрегата камена у не-
колико месних заједница.

35. Беочин
УРЕЂЕЊЕ ЈАВНИх 
ПОВРШИНА

Активисти МО Раковац иско-
ристили су лепо време да очисте 
простор испред Месне заједнице, 
прилазе школи и вртићу, као и 
простор око терена за мале спор-
тове. Покупили су смеће, покоси-
ли траву и заменили поломљене 
даске на мобилијару.

36. краГУјевац
АКЦИЈА чИШћЕЊА 
И УРЕЂЕЊА

Активисти МО Илићево ор-
ганизовали су акцију чишћења 
и уређења јавних површина на 
Кошутњачком брду, а акцији се 
прикључио народни посланик 
Мирослав Петрашиновић. Посеб-
на пажња посвећена је уређењу 
дечјег игралишта, где је офарбан 
мобилијар.

37. велика  плана
БРАТИмЉЕЊЕ СА ШКОЛОм 
ИЗ БИЛЕћЕ

Председник општине Стра-
хиња Павешковић угостио је 
турског амбасадора Хами Ак-
соја, а тема разговора била је 
унапређење сарадње. Библио-
тека „Радоје Домановић“ орга-
низовала је предавање о акаде-
мику Радомиру Лукићу, поводом 
обележавања 110 година од 
његовог рођења. Председник 
Павешковић потписао је уговор 
са Министарством туризма и ом-
ладине за опремање туристичке 
инфраструктуре. Поводом Дана 

српског јединства, слободе и на-
ционалне заставе, угостили смо 
децу из Црне Горе и Херцегови-
не, и организовали братимљење 
између школа из Велике Плане и 
Билеће.

40. кЊажевац
мИхОЉСКИ СУСРЕТИ 
СЕЛА У ЦРНОм ВРхУ

Манифестација Михољски су-
срети села одржана је у Црном 
Врху, а представници девет мес-
них заједница припремали су 
традиционална јела из књажева-
чког краја. Манифестацију је от-
ворио Милан Ђокић, председник 
Општине.

41. Бечеј
мАНИФЕСТАЦИЈА 
„ЖИВИмО ЗАЈЕДНО“

Становници Новог Села и 
њихови гости окупили су се 
на манифестацији „Живимо 
заједно“. Председник Општи-
не др Вук Радојевић, заједно 
са сарадницима и мештанима 
Милешева, обишао је радове 
на насипању струганог асфал-
та у улици Вељка Влаховића. 
Радови се изводе и у улицама 
Петефи Шандора у Бечеју, Би-
цок Кароља у Бачком Петровом 
Селу и Мајор Јаноша. Пред-
седник Радојевић посетио је 
Предшколску установу „Лабуд 

Пејовић“, за реконструкцију 
чијег објекта у Герберовој ули-
ци је Министарство просвете 
обезбедило 3,5 милиона ди-
нара. Локална самоуправа и 
Покрајински секретаријат за 
спорт и омладину обезбедили 
су нове реквизите за фискул-
турну салу у објекту „Коли-
бри“.

43. лапово
РАНчЕВИ ЗА 
ЂАКЕ ПРВАКЕ

Општина је и ове године обез-
бедила ранчеве за ђаке прваке, 
који су им уручени приликом по-
ласка у школу.

Захваљујући одговорној локалној самоуправи, 
свим ученицима првог разреда основних школа 
уручени су ранчеви. Манифестација дани пап-
рике окупила је до сада највећи број излагача и 
посетилаца. рехабилитован је део коловоза на 
прилазу надвожњаку код насеља Анчики. Ми-

нистарка Јелена Жарић Ковачевић обишла је 
Јединствено управно место у згради Градске уп-
раве. Лесковац је други пут понео награду Еко-
општина на конкурсу (у категорији одрживо уп-
рављање водом), који је организовала Амбасада 
Француске.

30. леСковац
РАНчЕВИ ЗА ПРВАКЕ

39. ЗреЊанин

ПОчЕТАК РАДА ФАБРИКЕ „ЛИНГЛОНГ”
Председник Србије 

Александар Вучић, ми-
нистарке Ирена Вујо-
вић и Адријана Месаро-
вић, председница Владе 
Војводине Маја Гојковић 
и градоначелник Симо 
Салапура, заједно са ам-
басадором Кине Ли Мин-
гом и председником ком-
паније „Линглонг“ Ванг 
Фенгом, озваничили су 
почетак рада те компаније 
у Зрењанину. Градоначел-
ник Салапура посетио је 
Завод за јавно здравље и 
констатовао да су мерења 
показала да је квалитет 
ваздуха из треће сврстан 
у прву категорију квали-
тета. Такође, уручио је 
уговоре корисницима који су 
добили средства на конкурси-
ма из области пољопривреде. 

Свечаност поводом затварања 
дана Српске у Србији одржана 
је у Културном центру. Градо-
начелник Салапура, у склопу 

акције „да нам села буду бли-
жа“, посетио је Ботош. Обеле-
жен је дан српског јединства, 
слободе и националне заставе.

42. трСтеник
ПУТ ДО ПОРОДИЦЕ СА 12 мАЛИШАНА29. краљево

СТРАНАчКЕ АКТИВНОСТИ

Одржани су радни састанци Савета за младе и 
Савета за информисање, а чланови Савета за прав-
на питања организовали су пријем грађана заинте-
ресованих за пружање бесплатних правних савета. 

Чланови Савета за младе организовали су штанд 
у центру града на којем су са суграђанима разго-
варали др Предраг Терзић, Стефан Аџић, градски 
већници и директори јавних предузећа и установа.

28. Бојник
РЕНОВИРАЊЕ 
ОБЈЕКТА ЗА 
ПЕНЗИОНЕРЕ

реновиране су просторије 
Удружења пензионера и на-
бављен је нови намештај. Ло-
кална самоуправа уложила је 
средства и у замену столарије 
Филијале Националне службе 
за запошљавање, која се на-
лази у продужетку овог обје-
кта. Министарство за бригу 
о породици и демографију 
и Општина финансирају на-
бавку клупа за 22 учионице, 
опремање кабинета за хемију 
и физику, као и столова и сто-
лица за ђачку кухињу у Ош 
„Станимир Вељковић Зеле“.

38. БУјановац
мИНИСТАР мОмИРОВИћ 
СА ПРИВРЕДНИЦИмА

Чланице Уније жена ОО ре-
довно одржавају радне састан-
ке и договарају наредне актив-
ности. Такође, укључују се и 
у активности које организује 
Унија жена расинског округа. 
На Етно сајму у Варварину при-

премале су традиционална јела 
и дружиле су се у страначким 
просторијама. Асфалтиран је 
део пута у селу Стублице, где 
живи породица шућуровић 
са дванаесторо деце, коју је 
обишла председница Општине.

Министар Томислав Момиро-
вић је на Економском факултету 
у Медвеђи одржао састанак са 
привредницима, а окупљање је 
организовала служба Коорди-
национог тела Владе Србије за 
општине Прешево, Бујановац и 

Медвеђу, у сарадњи са регио-
налном привредном комором Ја-
бланичког и Пчињског управног 
округа. Министар Момировић 
нагласио је да морају да се уло-
же напори да се ове општине 
придруже економском напретку.

33. црна трава
БРИГА О НАШИм 
ЂАЦИмА

Поводом почетка школске 
године, посетили смо ОШ 
„Александар Стојановић“ и 
ђацима првацима, којих је ове 
школске године шесторо, уру-
чили школски прибор, а оста-
лим ученицима чоколаде и со-
кове. На терену Средње школе 
монтирали смо модерну кошар-
кашку таблу и офарбали моби-
лијар у боје заставе Србије.

ПредСедник алекСандар вучић у обилаСку фабрике
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44. трГовиШте
ОБЕЛЕЖЕН ДАН ОПШТИНЕ

Обележили смо Дан осло-
бођења у Другом светском рату и 
Дан општине полагањем венаца 
крај Споменика палим борцима 
и поделом захвалница и јавних 
признања на пригодној свеча-
ности. Том приликом, Повеља је 
додељена Драгану Стевановићу, 
државном секретару у Министар-
ству грађевинарства, саобраћаја и 
инфраструктуре.

45. кУрШУМлија
НОВО ВОЗИЛО ЗА 
ОДРЖАВАЊЕ ПУТЕВА

У циљу побољшања одржа-
вања путних појасева, Општина 
је помогла набавку новог трак-
тора са прикључцима за кошење 
траве и орезивање растиња за ЈП 
„Куршумлија“. Презентацији рада 
машине присуствовао је председ-
ник Општине Војимир Чарапић са 
стручним сарадницима.

46. пећинци
УЛАГАЊЕ У ОБРАЗОВАЊЕ

На почетку школске године, 
пећиначка локална самоуправа 
обезбедила је бесплатне уџбенике 
за све ученике од првог до осмог 
разреда. „У нашој општини бес-
платан је вртић за сву децу. Сви 
ученици који заврше четврти раз-
ред имају по 10.000 поклон чес-
титку, а ученици који заврше осми 
разред по 20.000 динара. Такође, 
почела је и комплетна реконструк-
ција школе у Пећинцима и вртића 
у Обрежу, а почиње и обнова шко-

ле у Попонцима“, рекао је пред-
седник Општине Синиша Ђокић.

49. прокУпље
САНАЦИЈА ДЕПОНИЈЕ

Захваљујући Министарству 
заштите животне средине, Град је 
добио средства за санацију депо-
није „Дунек“. У току су радови на 
реализацији прве фазе пројекта, 
која обухвата ископ и одвајање 

отпада који се, у складу са еко-
лошким стандардима, одвози на 
Регионалну депонију у Лесковцу. 
Радове је обишао градоначелник 
Мирослав Антовић и рекао да би 
прва фаза требало да буде завр-
шена до краја године.

50. Зајечар
АСФАЛТИРАЊЕ УЛИЦА

Улица Народног фронта до-
била је нови изглед, а то је једна 
од девет улица чија се комплетна 
реконструкција завршава ових 
дана заједно са канализационом 
мрежом, а предстоје радови у још 
седам улица. Градски одбор СНС 
организовао је дружење са пензи-
онерима. Чланови Председништва 
СНС Бошко Ничић и Сара Павков 
обишли су ОШ „Ђура Јакшић“, која 
прва у граду прелази на еколошки 
прихватљив вид грејања, а проје-
кат је финансиран средствима 
ресорног министарства и локал-
не самоуправе. Одржан је девети 
Фестивал хришћанске културе, а 
у Великом Извору манифестација 
традиционалног народног ствара-
лаштва „Башта Балкана”.

51. оСечина
ПОСЕТА НА НАЈВИШЕм 
НИВОУ

Грађани Осечине имали су ве-
лику част да их посете председник 
Србије Александар Вучић, пред-
седник Владе Милош Вучевић, ми-
нистри и представници највећих 
јавних предузећа. Председник 
Вучић обишао је предузеће за 
прераду воћа „Јовановић воће“ у 

Осечини и домаћинства Јанковић 
и Јеротић у Горњем Црниљеву, 
док је премијер Вучевић, заједно 
са министром Дарком Глишићем, 
обишао радове на Предшколској 
установи и Сајам шљива.

52. кикинда
РЕКОНСТРУКЦИЈА УЛИЦЕ 
мИхАЈЛА ПУПИНА

У току је реконструкција улице 
Михајла Пупина, у оквиру које ће 
бити изграђена и пешачка ста-
за, која ће спајати Змај Јовину и 
Светосавску улицу, поред новог 
тржног центра. Започети су радо-
ви на пројекту „Слив Моравске“, 
којим ће бити решен вишедеце-
нијски проблем одвођења атмос-
ферских вода у том делу града. 
Град Кикинда, трећу годину заре-
дом, обезбедио је комплете уџбе-
ника за све прваке, као и опрему 
за физичко васпитање и школски 
прибор за око 450 ђака.

53. лоЗница
ВУКОВ САБОР

Одржан је 91. Вуков сабор, а за-
вршној свечаности присуствовао је 
министар културе Никола Селако-
вић. Великим скупом крај спомен-
костурнице на Гучеву и полагањем 
венаца, обележена 110. годишњица 
чувене битке на овој планини. На-
ционална академија рекреације и 
спорта организовала је „Be Active 
Day“, под покровитељством Града, 
као део велике кампање Европске 
комисије. Бања Ковиљача била је 
домаћин Међународног краљев-
ског карневала. Чланови Омлади-

не ГО СНС делили су суграђанима 
„СНС Информатор“, а чланови свих 
савета одржали су низ састанака и 
активности.

55. кУла
СУБВЕНЦИЈЕ ЗА ЗАмЕНУ 
КОТЛОВА

Захваљујући средствима Ми-
нистарства заштите животне сре-
дине и Општине, 84 домаћинства 
добило је субвенције за замену 
котлова на гас и биомасу. Одржа-
ни су 17. Дани традиције. Коме-
саријат за избеглице и Општина 
обезбедили су средства за по-
родице избеглих и расељених 
лица. У Руском Крстуру почела 
је реконструкција Улице Марша-
ла Тита и одржани су Михољски 
сусрети села. У Кули је одржана 
програмска активност Агенције 
за безбедност саобраћаја у ок-
виру кампање „Успори, живот те 
чека“. Општина је обезбедила 
субвенције за пчеларе. Обележен 
је Дан Нове Црвенке, као и Европ-
ска недеља мобилности у вртићи-
ма у Сивцу.

56. ваљево
СОЛАРНЕ ЕЛЕКТРАНЕ У 
ШЕСТ ШКОЛА

Форум заједнице, у склопу 
иницијативе „Сунчане школе на 
Западном Балкану“, одржан је у 
Градској управи, а на догађају су 
представљени резултати након 
постављања соларних панела на 
зграде шест основних школа. Одр-
жана је Међународна научна кон-
ференција „Проузроковање ште-
те, накнада штете и осигурање“. 
У Београду, у оквиру Сајма спорта 
на Ади Циганлији, одржано је ре-

публичко финале Лиге малих шам-
пиона, на којем су учествовали и 
ваљевски предшколци.

57. СУрдУлица
БОЉЕ УПРАВЉАЊЕ 
ОТПАДОм

Сурдулица је од Министарства 
заштите животне средине добила 
камион смећар, као подстицај за 
ефикасније управљање комуналним 
отпадом. Литургијом и поменом 
настрадалим војницима у Великом 
рату и полагањем венаца у Дубо-
кој Долини, обележен је Дан осло-
бођења у Првом светском рату.

58. Ужице
АКЦИЈА ПОШУмЉАВАЊА

У организацији Савета за еко-
логију и омладине ГО СНС орга-
низована је акција пошумљавања 
у Скојевском парку у насељу Пора. 
Поводом Међународног дана ста-
ријих, председница ГО др Јелена 
Раковић Радивојевић и чланови 
ГО Рајко Радосављевић, Срђан 
Недељковић и Драгољуб Стоја-
диновић посетили су пензионера 
Татомира Савића, истакнутог чла-
на МО Крчагово. Још један пријем 
грађана организован је у просто-
ријама ГО СНС.

59. Бачка топола
хУмАНИТАРНА АКЦИЈА

Активисти МО Карађорђево 
прикупили су већу количину зимс-
ке гардеробе за ромско удружење 
„Сунце“ из Старе Моравице. Гар-
дероба је испоручена у МО Стара 
Моравица и предата председници 
удружења, која је поздравила овај 
хумани гест.

канцеларија за ким
ЛЕТОВАЊЕ ЗА НАЈБОЉЕ УчЕНИКЕ

Канцеларија за Косово и Ме-
тохију обезбедила је бесплатно 
летовање на Црногорском при-
морју за ученике са простора 

КиМ који су освојили једну од 
прве три награде на републич-
ким такмичењима и смотрама 
из различитих области.

Представници ПО Витина 
поделили су школске ранчеве 
и прибор ђацима првацима које 
је за њих припремила Канце-
ларија за Косово и Метохију. 

Канцеларија је ове ђачке паке-
те обезбедила за све ученике у 
српским срединама на КиМ који 
су ове године кренули у први 
разред.

60. витина
РАНчЕВИ И ПРИБОР ЗА ПРВАКЕ

61. Грачаница
САЈАмСКА ОКУПЉАЊА
Први сајам традиције и кул-

туре и шести Међуопштински 
сајам меда окупили су на пла-
тоу испред Општине Грачаница 

више од 60 излагача традицио-
налних радиности, домаћих и 
лековитих производа, гастро-
номије и пчелињих производа.

62. коСовСка Митровица
ПРЕВЕНТИВНИ ПРЕГЛЕДИ
У Клиничко-болничком 

центру и у домовима здравља 
организовани су превентивни 

прегледи за све заинтересова-
не пацијенте, који су наишли на 
велики одзив грађана.

63. лепоСавић
ПРИЈЕм ПРВАКА

За све ђаке прваке организо-
ван је свечани пријем, на којем 

су се упознали са учитељицама 
и школским другарима.

Потпредседница Покрајинске владе Сандра 
Божић посетила је Опово, где је заједно са пред-
седницом Општине Анком Симин дамјанов, њеним 
сарадницима и директорком Ош „Зоран Петро-

вић“, обишла реновирани објекат школе у Баран-
ди, са новим кабинетом за информатику, за биоло-
гију и за рад са децом са посебним потребама, као 
и нову трпезарију и реновирану фискултурну салу.

48. опово

САНДРА БОЖИћ ОБИШЛА ШКОЛУ

47. СреМСки карловци
КАРЛОВАчКА БЕРБА ГРОЖЂА

Свечано смо обележили дан 
српског јединства, слободе 
и националне заставе, и дан 
Општине. Одржана је чувена 
манифестација „Карловачка 
берба грожђа“, познатија као 
Грожђебал, која је окупила ве-
лики број произвођача вина и 
излагача домаће радиности. 

Манифестацију је посетио и 
премијер Србије Милош Вуче-
вић, који је обишао винаре на 
централном тргу, заједно са 
председником Општине дра-
женом Ђурђићем, министар-
ком привреде Адријаном Ме-
саровић и градоначелником 
Новог Сада Миланом Ђурићем.

54. ковачица
РАНчЕВИ ЗА ЂАКЕ ПРВАКЕ
Председник Општи-

не Петар Вишњички, 
помоћница Маријана 
Мелиш и заменик Ми-
рослав Томаш уручили 
су анатомске ранче-
ве ђацима првацима. 
Председник Србије 
Александар Вучић 
преузео је покрови-
тељство над Окто-
барским сусретима у 
Идвору, посвећеним 
Михајлу Пупину. де-
легација из Ковачице 
посетила је Кошице у 
Словачкој, где је пот-
писан предлог спора-
зума о партнерству 
и јачању културних 
и образовних веза. У 
Идвору је одржана 
манифестација „шљи-
ва као лек“, у органи-
зацији Удружења жена и под 

покровитељством Општине, а у 
Црепаји Фестивал јабука.
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Градоначелник Београда Александар ша-
пић рекао је да је ђачка помоћ у износу од 
20.000 динара исплаћена за све београдске 
ђаке, односно за 193.302 малишана, као и да 
укупна средства за ову намену износе 3,9 ми-
лијарди динара, те да је помоћ исплаћена и 
пре најављеног рока.

„Успели смо да, ипак, завршимо нешто 
раније. Има још само неколико стотина 
неисправно датих рачуна на које још 
није уплаћен новац. Те људе контакти-
рамо и чим доставе валидне податке, 
новац ће им бити уплаћен. Свесни смо 
колико ова средства значе родитељима, 

нарочито на јесен, када су трошкови око 
поласка деце у школу велики и када они 
значајно оптерећују породични буџет“, 
рекао је шапић и поручио да ће се, до-
кле год буде на месту градоначелника, 
трудити да ђачка помоћ буде стандард 
сваке године.

64. пландиШте
ПОСЕТА ШКОЛАмА 
И ПОКЛОНИ

Током првог дана школске го-
дине, председник Општине Јо-
ван Репац, заменик председника 
Љубомир Ракић и председник 
СО Душан Ћурчић посетили су 
све основне школе и ђацима пр-
вацима уручили школски прибор. 
Покрајински секретаријат за со-
цијалну политику, демографију и 
равноправност полова одобрио 
је средства Центру за социјални 
рад за ангажовање координато-
ра за ромска питања. Дом здра-
вља организовао је превентивне 
здравствене прегледе. Удружење 
спортских риболоваца из Јано-
шика и Културни центар органи-
зовали су  традиционалне Дане 
рибара. Општинска управа рас-
писала је јавни позив за финанси-
рање трошкова смештаја ученика 
средњих школа у домовима уче-
ника. Црвени крст организовао 
је још једну акцију добровољног 
давања крви. Председник Ре-
пац уручио је решења о додели 
средстава најбољим студентима. 
Организована је традиционална 
едукација најмлађих за безбедно 
понашање у саобраћају.

65. жаБари
ОПРЕмА ЗА КАНЦЕЛАРИЈУ 
ЗА мЛАДЕ

Министарство туризма и ом-
ладине одобрило је средства за 
рад Канцеларије за младе, и то 
за набавку рачунара, лаптопова, 
пројектора, телевизора...

66. ГорЊи 
Милановац
ПОВЕЗИВАЊЕ СА АУТО-ПУ-
ТЕм мИЛОШ ВЕЛИКИ

Отварање обилазнице око 
Горњег Милановца, преко петље 
Таково, у потпуности мења наше 
место на привредној мапи Ср-
бије, баш као што је председник 
Александар Вучић рекао на от-
варању обилазнице. Министар-
ство заштите животне средине 
донирало је Општини камион 
„форд трак“. Привредна комора 
Србије, уз подршку министарке 
Ирене Вујовић, одржала је отво-
рени дијалог са привредницима 
о збрињавању опасног отпада. 
Потписано је нових 30 уговора 
са суграђанима за побољшање 
енергетске ефикасности, а сред-
ства су обезбедили Општина и 
Министарство рударства и енер-
гетике. Одржана је државна це-
ремонија поводом 80-годишњи-
це операције „Ваздушни мост 
- Мисија Халијард“. Министар 
Томислав Момировић и председ-
ник Општине Дејан Ковачевић 
присуствовали су прослави 20 
година од успешне приватиза-

ције флотације „Рудник“, под уп-
равом компаније „Сontango“.

68. враЊе
САРАДЊА СА 
КРУШЕВАчКИм ОДБОРОм

Председник Савета за социјал-
на питања ГО СНС Врање Ненад 
Милојевић посетио је ГО СНС 
Крушевац и сусрео се са чланом 
Председништва и председником 
Расинског округа Братиславом 
Гашићем. Међу домаћинима овог 
страначког сусрета нашли су се и 
Невена Ђурић, потпредседница 
Главног одбора СНС и предсе-
дница ГО СНС Крушевац, и Ненад 
Дејановић, координатор Расин-
ског одбора.

69. деСпотовац
ДОНАЦИЈА ЗА 
ДОм КУЛТУРЕ

У Центру за културу завршени 
су радови на постављању сценске 
механике и расвете, за шта је Ми-
нистарство културе издвојило 13 
милиона динара.

70. Свилајнац
ПОмОћ мЛАДИм 
ПОЉОПРИВРЕДНИЦИмА

Општина је добитник награде 
за унапређење приступачности 
јавним површинама (на Кривој 

чаршији), коју додељује Заштит-
ник грађана, у сарадњи са Стал-
ном конференцијом градова и 
општина. Министарка Славица 
Ђукић Дејановић и заменица ди-
ректора УНИЦЕФ-а Карол Вињо 
посетиле су образовно-васпитне 
установе у Свилајнцу. Одржани су 
Међународни ресавски пољопри-
вредни сајам и Коњички сабор. 

Девет ученика Пољопривредно-
ветеринарске школе добило је до-
нацију за помоћ младим пољопри-
вредницима од Фондације „Ана 
и Владе Дивац“, а оснивање овог 
фонда подржала је и Општина. 
Свилајнац и француски град Дран-
си крунисали су вишедеценијско 
пријатељство споразумом о бра-
тимљењу.

67. врЊачка БаЊа
ОЛИмПИЈАДА ТРЕћЕГ ДОБА

Председник Владе Србије 
Милош Вучевић отворио је 17. 
Олимпијаду спорта, здравља и 
културе трећег доба, која се тра-
диционално одржава у Врњачкој 
Бањи.  Министарство заштите 
животне средине донирало је 
Општини специјално возило за 
одвожење комуналног отпада. 
Полагањем венаца крај Спо-
меника краљу Александру Ка-
рађорђевићу, обележен је дан 

српског јединства, слободе и 
националне заставе. На основу 
препоруке Министарства здра-
вља, организовани су бесплатни 
превентивни прегледи грађана у 
дому здравља. Сви ђаци прваци 
добили су по 7.000 динара од 
Општине, а пољопривредници 
153 уговора о субвенцијама. У 
току је насипање пута рсавци-
рашовка на планини Гоч. Уз 
подршку Министарства за бригу 

о селу и Општине, одржани су 
Михољски сурети села у Поду-
навцима. Традиционални Сабор 
шумара отворио је директор ЈП 
„Србијашуме“ Крсто Јањушевић. 
У оквиру дана јапанске кулутуре, 
организована је примопредаја 
донације Амбасаде Јапана за ПУ 
„радост“ за реновирања објекта 
„Колибри“. Одржани су састанци 
свих месних одбора СНС и акција 
доборовљног давања крви.

71. влаСотинце
НОВО ВОЗИЛО

ЈКП „Комуналац“ набавио је 
нови аутосмећар, а средства 
су обезбедили Кабинет мини-
стра задуженог за унапређење 
развоја недовољно развијених 
општина и наша Општина. За 
203 првака обезбедили смо 
новчану подршку од по 15.000 
динара, што је 50 одсто више у 
односу на претходне две годи-

не. Власотинце је једна од 20 
општина у којима ће се реали-
зовати пројекат Немачко-српске 
развојне сарадње (услуга сен-
зорне собе за младе са сметњама 
у развоју и услуга вешераја на-
мењена старијима, породицама 
особа са инвалидитетом и тешко 
запошљивим лицима). У току је 
садња украсног дрвећа у граду.

72. БеоГрад

ИСПЛАћЕНО 20.000 ДИНАРА ЗА СВЕ ЂАКЕ

73. Барајево
СА ГРАЂАНИмА НА ШТАНДОВИмА

Поводом дана српског је-
динства, слободе и националне 
заставе, активисти ОО организо-
вали су штанд на пијаци, разгова-
рали са грађанима и делили „СНС 
Информатор“ и беџеве. Одржане 
су редовне седнице ОО, којима је 
преседавао председник ОО Сло-
бодан Адамовић, а састанцима 

је присуствовао и координатор 
дејан Пауновић. редовно су одр-
жавани и састанци свих месних 
одбора. Активисти су очистили 
и уредили Железничко стаја-
лиште „Барајево центар“, а пово-
дом Међународног дана старих 
обишли су породице пензионера 
у уручили им поклоне.

75. Гроцка
САБОР У КАЛУЂЕРИЦИ

Председник ГО Гроцка др 
Саша Чапрић одржао је редо-
ван пријем грађана. У току су 
завршни радови у улици Вучка 
Милићевића. Свечани пријем 

за прваке организован је у свим 
основним школама. ГО Гроцка и 
управа храма у Калуђерици орга-
низовали су манифестацију „Ка-
луђерица у срцу САБОр 2024“.

74. нови БеоГрад
РАЗГОВОР СА 
ГРАЂАНИмА
Председник ОО СНС Сте-

во Марушић организовао је 
пријем за грађане, а учесни-
ци ових скупова су подели-
ли своје бриге и идеје о томе 
како побољшати квалитет 
живота.

бобан Ђуровић и Милош вучевић Са наЈСТариЈиМ СуграЂаниМа
градоначелник алекСандар шаПић
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СНС ПАНОрАМА
76. палилУла
ПРЕмИЈЕР ВУчЕВИћ 
НА ЗБОРУ КРАЈИШНИКА
Активисти ОО 

СНС Палилула одр-
жали су штандове 
на више локација 
поводом дана је-
динства, слободе и 
националне заста-
ве. На Палилули 
је, и ове године, 
одржан традицио-
нални Збор Крајиш-
ника и пријатеља, 
који је посетио и 
председник Владе 
Милош Вучевић. На 
терену смо сваког 
дана, а свакоднев-
но организујемо и 
штандове на више 
локација.

79. вождовац
АКЦИЈЕ чИШћЕЊА

дан српског јединства, слободе 
и националне заставе обележен 
је уз разговор и поделу симбо-
личних поклончића на штанду. 
Активисти МО Чиновничка коло-
нија очистили су паркић. Пово-
дом Међународног дана старијих 
особа, активисти МО Бели Поток 
посетили су старије чланове и 
уручили им пригодне поклоне, 
обезбеђене из сопствених сред-
става. У сусрет светској акцији 
„Очистимо свет“, ГО Вождовац 

започела је уређење и чишћење 
зелених површина и дечјих иг-
ралишта. Председница Општи-
не Бојана Јакшић, функционери 
и руководиоци укључили су се 
у акцију чишћења парка поред 
општинске зграде. На молбу 
становника рипња, који живе у 
рубним деловима насеља, а чијој 
деци је неопходан превоз до шко-
ле, председница Јакшић покрену-
ла је иницијативу за увођење још 
једног школског аутобуса.

77. ЗвеЗдара
ПОКЛОН ЗА ЂАКА ПРВАКА
Председник ОО 

Марко Попадић 
посетио је чланове 
породице Теофи-
ловић, чија ћерка 
креће у први раз-
ред, и пожелео јој 
срећно и успешно 
школовање. Секре-
тар ОО Невена Ста-
нић и председник 
МО Вуков споменик 
Сава Мрдовић по-
сетили су госпођу 
Јованку, најстарију 
чланицу на Звезда-
ри, која је напунила 
102 године, и обра-
довали је тортом.

78. Сопот
СА ГРАЂАНИмА НА ШТАНДУ

Поводом обележавања дана 
српског јединства, слободе и на-
ционалне заставе, активисти и 
председник ОО разговарали су 
са суграђанима на штанду. Одр-
жан је 12. Сајам здраве хране 
„Милена Татар“. Активисти ОО 

учествовали су у организацији 
турнира у малом фудбалу у МЗ 
Мали Пожаревац, Парцани, Бабе 
и Сибници. Активисти и пред-
седник ОО наставили су праксу 
обиласка МЗ и разговора са су-
грађанима.

80. раковица
ПОСЕТА АНЕ БРНАБИћ
Повереница ГО 

СНС Београд Ана 
Брнабић, заједно 
са чланом Пред-
седништва СНС 
Луком Петровићем 
и чланом Главног 
одбора СНС Алек-
сандром Мирко-
вићем, посетила је 
ОО СНС ракови-
ца. Поводом дана 
српског јединства, 
слободе и нацио-
налне заставе, на 
штанду су грађани-
ма дељене заста-
вице, а у свим МО 
организована је 
свечаност, уз тор-
ту и послужење. 
Посетили смо и 
породице са вели-
ким бројем деце и 
малишанима уру-
чили слаткише и 
друге поклоне, 
обезбеђене из личних средстава. 
На Сунчаном брегу уређене су 
зелене површине и кошаркашки 
терен. Такође, поправљена је и 
офарбана ограда на мини пијаци 
на Петловом брду. реконструи-
сан је део Вукасовићеве улице 

и асфалтиран је део од Ивана 
Мичурина до Миљаковачке. На 
почетку школске године, за све 
ђаке прваке обезбеђени су ран-
чеви и школски прибор. Сваког 
викенда организују се превен-
тивни здравствени прегледи у 
дом здравља.

81. Стари Град
ПЛАНИРАЊЕ НОВИх АКТИВНОСТИ
На састанцима 

ОО разговарали смо 
о активностима из 
претходног пери-
ода и дефинисали 
будуће активности. 
Кроз разговоре са 
грађанима, настоји-
мо да идентифи-
кујемо проблеме у 
локалној заједници, 
како бисмо напра-
вили планове за 
њихово решавање. 
Заједно са комшија-
ма, обележили смо 
дан српског једин-
ства, слободе и на-
ционалне заставе 
испред Бајлонијеве 
пијаце и у Кнез Ми-
хаиловој улици.

85. СавСки венац
ПАРТИЈА ШАхА СА 
СТАРИЈИм чЛАНОВИмА

ГО Савски венац организује 
бесплатни програм атлетике за 
основце, као и бесплатну школу 
пливања и корективне гимнас-
тике за предшколце. На ини-
цијативу грађана, постављена је 
заштитна ограда у Булевару кне-
за Александра Карађорђевића. 
Председник ГО Милош Видовић 
разговарао је са грађанима у МЗ 

Стјепан Филиповић, Војвода Ми-
шић и на дедињу. Функционери 
и омладина ОО дружили су се са 
старијим суграђанима поводом 
Међународног дана старијих 
особа. На дан српског јединства, 
слободе и националне заставе, 
грађанима су подељене заставе. 
Функционери ОО разговарали су 
са грађанима на више локација.

82. лаЗаревац
ЗА БОЉУ БЕЗБЕДНОСТ 
ДЕЦЕ У САОБРАћАЈУ

Одржан је 36. Фестивал ху-
мора. У циљу повећања безбед-
ности у саобраћају, одржане су 
едукације „Караван безбедности 
саобраћаја“ и „Пажљивкова 
правила у саобраћају“, а ГО Ла-
заревац је поделила око 500 ау-
то-седишта. реконструисанa je 
улицa Јанка Стајчића у шопићу, 
асфалтирана је улица Стевана 
Филиповића, проширује се Ули-
ца 3. октобра у Великим Црље-

нима, а постављен је и асфалт 
на деоници Велики Црљени-Јун-
ковац. Организовани су превен-
тивни здравствени прегледи у 
дому здравља. Повереник ОО 
Томислав рикановић, са сарад-
ницима, одржао је састанке свих 
МО, на којима се разговарало о 
даљим активностима. Активисти 
омладине делили су страначки 
материјал и разговарали са су-
грађанима на штандовима.

86. Младеновац
ОБЕЛЕЖЕН ДАН СРПСКОГ ЈЕДИНСТВА, 
СЛОБОДЕ И НАЦИОНАЛНЕ ЗАСТАВЕ
Заједно са 

суграђанима, 
обележили смо 
дан српског 
јединства, сло-
боде и нацио-
налне заставе. 
У Спортском 
центру органи-
зовали смо про-
славу 95. рођен-
дана наше баке 
Милице, најста-
ријег активног 
члана СНС у 
М л а д е н о в ц у . 
На састанку 
са председницима МО разгова-
рали смо о темама које су важне 
за функционисање нашег ОО. 
Младеновчани су сваког петка, уз 
јутарњу кафу, у прилици да раз-

говарају са председником Градске 
општине Боганом Вуксановићем. 
Сваке недеље организовани су 
превентивни прегледи у циљу 
ране дијагностике и превенције 
обољења.

83. оБреновац
НОВА мЕхАНИЗАЦИЈА

На градску депонију Гре-
бача стигао је нови булдо-
жер, који ће радницима ЈКП 
олакшати посао сабирања и 
пресовања смећа. Вредност 
ове инвестиције је око 20 
милиона динара, а машина 
је прилагођена послу на де-
понији.

84. чУкарица
мОБИЛНИ мАмОГРАФ У СРЕмчИЦИ
Почела је санацији дечјег игра-

лишта у улици Лазаревачки друм. 
Спортска организација Чукарица 
је прва јавна установа која је до-
била статус „купац-произвођач“. 
Соларни систем показао је од-
личне резултате, а циљ је била 
употреба обновљивих извора 
енергије за покривање сопствене 

потрошње и усмеравање вишка 
произведене енергије ка дистри-
бутивној мрежи. У циљу ране 
дијагностике и лечења, Институт 
за јавно здравље „др Милан Јо-
вановић Батут“, уз подршку Ми-
нистарства здравља и ГО Чукари-
ца, организовао је прегледе у мо-
билном мамографу у Сремчици.
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ПоСеТили Сина алекСандра у згради ПредСеднишТва СрбиЈе

излоЖба ПоводоМ 80 година од оСлобоЂења београда 
у згради ПредСеднишТва СрбиЈе

Са делегациЈоМ ценТралног коМиТеТа кП кине коЈа 
Је ПоСеТила СрбиЈу

у ПоСеТи школи Са СедаМ Ђака коЈа Је Поново Почела да ради ПоСле 15 година

обилазак Породичне деСТилериЈе „еМПеруС“

обилазак  воЈноТехничког инСТиТуТа Са њ.е. краљеМ еСваТиниЈа
МСваТиЈеМ ТрећиМ

ПоПоВић рАчА

ФОТОГРАФИЈЕ МЕСЕЦА


